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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. március 31-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Dr. Novák 
János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás, Simonovics Józsefné 
képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Svégel Gábor, Dr. Druzsin Mónika 
irodavezetők, Jeles Ferencné könyvvizsgáló, Szakályé Pintér Mária 
főigazgató, Kutiné Csicskár Edit, Rongáné Csányi Katalin, Varga Éva, 
Pünkösd Márton, Ivusza Tamás intézményvezetők, Egyed Árpád 
irodavezető, Ignácz János CKÖ elnök  

 
Távol maradt: Melsin Valentin képviselő, aki jelezte távolmaradási szándékát.  
 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Boros Bálint és Czimbalek József 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot 8 igen szavazattal és 1 
tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
47/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. március 31-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Boros Bálint és Czimbalek József 
képviselőket választja. 
 
Megérkezik az ülésre Dr. Novák János képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 10 fő. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester az ülés előtt kiosztott napirendi javaslat megtárgyalását javasolja a 
képviselő-testületek.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
48/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3.) Előterjesztés közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti struktúrájának 

átalakításával kapcsolatos döntésekről és rendeletmódosításról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
5.) Beszámoló az önkormányzati vagyon 2010. évi hasznosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
6.) Előterjesztés a 2010. évi pénzügyi-gazdasági ellenőrzések tapasztalatairól 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
7.) Beszámoló a 2010. évben lefolytatott közbeszerzésekről és a Közbeszerzési 

Bírálóbizottság tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Pacári Judit jogtanácsos, a Bírálóbizottság elnöke 
 
8.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi Közbeszerzési Tervének 

elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9/A.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények tevékenységének, 

szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
9/B.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal tevékenységének, szolgáltatási ellátási 

körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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9/C.) Előterjesztés a Városgondnokság tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, 
gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és intézményei 

bankszámlavezetésére irányuló közbeszerzés kiírásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
11.) Előterjesztés az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 

pályázatának benyújtásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
12.) Előterjesztés a helyi önkormányzatok közművelődési érdekeltségnövelő 

támogatásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
13.) Előterjesztés a távhőszolgáltatás üzemeltetői szerződésében meghatározott teljes 

garancia díjának módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
14.) Előterjesztés energetikai megtakarítást eredményező beruházási jellegű 

lehetőségekről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés Turisztikai Desztinációs Menedzsment szervezet kialakítására 

Nagyatádon 
 Előadó: Kárpáti László alpolgármester 
 
16.) Előterjesztés a központi orvosi ügyeleti szolgálat ellátására vonatkozó 

közreműködői szerződés megszüntetésére, illetve megkötésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a NagyatádMed Kft.-be Nagyatád Város Önkormányzata részéről 

felügyelő bizottsági tag delegálására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés a Nagyatádi bölcsőde rekonstrukciója idejére szükségessé váló 

elhelyezésekről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
19.) Előterjesztés a Nagyatád, Tölgyfa utcában lévő, nagyatádi 3251 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
20.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
21/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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21/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
22.) Interpellációk, kérdések 

 
23/A.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/66 helyrajzi számú 

beépített telephely vevőjének kijelöléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
23/B.) Előterjesztés a Kórház-rendelőintézet gép-műszer beszerzésére céltámogatás 

iránti pályázat benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2010. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Jeles Ferencné könyvvizsgáló. 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Nagyon nehéz gazdálkodási év van az önkormányzat mögött, amelyre az volt a jellemző, 
hogy a bevételek alatta maradtak azoknak a kiadásoknak, amelyek szükségesek voltak ahhoz, 
hogy az intézményi, a város működtetéséhez szükséges feladatokat el lehessen látni. Ez az 
alulfinanszírozottság hosszú évek óta tart, minden évben kevesebb forrással rendelkezik az 
önkormányzat, mint amennyire szükség lenne. A kötelező feladatok ellátásához kell a 
szükséges forrásokat megteremteni, ám az ezekhez biztosított állami támogatások messze 
alatta maradtak a megjelenő költségeknek.  
A személyi jellegű juttatásokat teljesítették elsősorban, ill. azokat a működési célú 
kifizetéseket, amelyek az alapfeladatokat érintették, teljesítésükhöz szükségesek voltak.  
A fejlesztéseknél az mutatkozik meg, hogy a beruházások, fejlesztések, építkezések 
előrehaladtával, azok teljesülési függvényében kerültek teljesítésre a kifizetések. Mivel 
jelentős nagyságrendű külső pályázati támogatásokból kerülnek finanszírozásra ezek a 
programok, ezek lehívása is időarányosan, lépésről-lépésre történhetett. A személyi jellegű 
juttatások teljesítésre kerültek, a dologiakban már elmaradás mutatkozik és a beruházások 
pedig alacsonyabb mértékben teljesültek.  
Jelentősen befolyásolta a gazdálkodást, hogy a vagyonhasznosítási bevétel hosszú évek óta a 
legalacsonyabb szinten teljesült, 180 millió Ft-os nagyságrendű alulteljesítés jelentkezett a 
gazdálkodásban, ez az egész költségvetést befolyásolta. Ezzel együtt kerültek ellátásra a 
2010-es feladatok.  
A 2011-es, most érvényes költségvetésben minden kötelezettség benne van, kézben tartják 
azokat a feladatokat, ill. kötelezettségeket, amelyeknek meg kell felelni. Annak a megoldásán 
dolgoznak, az a cél, hogy egy jobb pénzügyi pozíciót hozó évet zárjon az önkormányzat 
2011-ben.  
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A gazdasági szféra az értékesítésben piaci partner, ezen a területen is az előző év nem hozott 
jó eredményeket. Nyilvánvalóan ezek összefüggésben vannak az önkormányzat 
gazdálkodásával.  
A különböző döntésekkel összességében pl. az alapfokú közoktatásban résztvevő 
tanulólétszám után kapott támogatások nem csökkentek, azonban 2011-ben a 2009-es 
személyi jövedelemadó-alapot veszik figyelembe, amiből visszajuttatnak az 
önkormányzatnak. Itt 44 millió Ft-os veszteséget szenvedett az önkormányzat, ennyivel 
kevesebb pénzt kapott 2009-hez képest. 
Ezek az összefüggések azok, amelyek befolyásolják a gazdálkodást. 
Az előterjesztést valamennyi bizottság megtárgyalta. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az előterjesztést a bizottsági ülésen részletesen megtárgyalták.  
A 7/b mellékletnél a temetők fejlesztése résznél ugye csak elírás a Simongáti, Henészi 
áramellátás, előtető? A Henészi temetőnél az áramellátás még több száz méterre van, a 
Simongátinál valóban tervbe került az áramellátás. A teljesítés pénzügyi számokat takar. A 
technikai teljesítés a Simongáti temetőnél pedig még – ha jól értette – nem fejeződött be sem 
számszerűség szerint, sem technikailag. 
 
Ormai István polgármester:  
Igen, jól értette a képviselő úr.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet a formai 
pontosítással együtt.. 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének Nagyatád Város Önkormányzata 
2010. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotására 
vonatkozó 6/2011. (IV. 1.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
2.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Megvannak az alaki követelményei az önkormányzati rendeleteknek, a kiosztott módosítás 
ezeknek a követelményeknek felel meg, a következő időszakban ebben a formában kerülnek 
rögzítésre. 
 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
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Kárpáti László alpolgármester: 
Ezzel az átalakítással a finanszírozás fedezni fogja ezeket a költségeket? Ez esetben ez a lépés 
egy racionális, tudatos döntés.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Ha jól értelmezi most 5 körzetre lesz felosztva az eddigi 6, plusz Háromfa-Bakháza? 
Elegendő lesz-e ez a körzetszám az ellátási feladatokra, valamint elegendő lesz-e a védőnő 
személye? 
 
Ormai István polgármester:  
Kifejezetten racionális a döntés, amelynek fő szempontja volt, hogy a feladatot el lehessen 
látni ugyanolyan színvonalon, mint az eddigi és ne váljon befizetővé az önkormányzat. 
Határesethez érkezett az önkormányzat, amikor nem elégséges a finanszírozás a 
működtetésre, a települések befizetővé váltak. Ezen úgy lehet módosítani, hogy a csökkenő 
finanszírozás tendenciáját kell megfordítani, ez azt jelenti, hogy az ellátott tevékenységet kell 
növelni, visszaemelni. Az első oldalon szereplő grafikonból jól lehet látni azt, hogy az 
ellátottak száma is folyamatosan csökkent minden körzetben. A magasabb oszlop pedig 
mutatja azt a pontértéket, amit el tudtak érni.  
A 2. ábra mutatja meg azt, hogy a pontérték kiegyenlített, 750 pontot lehet elérni maximum, 
500 és 750 pont között kell, hogy legyen. Az 1. ábrán látszik, hogy volt olyan körzet, ahol 503 
pontnál tartottak, vagy 540-re csökkent, ezek figyelmeztető jelek voltak.  
5 körzet esetében az optimálishoz közelítenek a számok, mindegyik 750 pontnál van. A 
szöveges részben szerepel, hogy van, ahol magasabb az ellátottak száma és van, ahol 
alacsonyabb, viszont a várandós anyák és a 0-6 éves korú gyermekek aránya esetében 
fordított arányosság mutatkozik, emiatt maga a feladat így kiegyenlítődik.  
Időközben Bolhás község kilépett a rendszerből, így összességében ellátható a feladat.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, 
védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
49/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Bolhás Község 

Önkormányzata kezdeményezésére egyetért azzal, hogy a Nagyatád Város 
Önkormányzata és Bolhás Község Önkormányzata között 2000. március 1. napi 
hatállyal, a körzeti védőnői feladatok társulás keretében történő ellátására megkötött 
megállapodás 2011. június 30. napjával megszüntetésre kerüljön. 

 
 Határidő: 2011. április 8. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelen előterjesztés 

mellékletét képező tartalommal megállapodást köt Bakháza, Háromfa, Ötvöskónyi, 
Tarany Községek Önkormányzataival a körzeti védőnői feladatoknak társulás 
keretében történő ellátására 2011. július 1. napi hatállyal. 

 A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a megállapodás aláírására. 
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 Határidő: 2011. április 30. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
3. A Képviselő-testület 2011. június 30. napjával egy védőnői körzet megszüntetését 

rendeli el. 
 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a Somogy Megyei 

Kormányhivatal Népegészségügyi Szakigazgatási Szerve Nagyatádi, Barcsi, Csurgói 
Kistréségi Népegészségügyi Intézeténél a Védőnői Szolgálat működési engedélyének 
módosítása végett járjon el. 

 
 Határidő: 2011. május 31. 
 Felelős Ormai István polgármester 
 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a Somogy Megyei 

Kormányhivatal Egészségbiztosítási Pénztári Szakigazgatási Szervnél a Védőnői 
Szolgálat finanszírozási szerződésének módosítására tegye meg a szükséges 
intézkedéseket. 

 
 Határidő: 2011. június 5. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet a formai 
pontosítással együtt. 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a háziorvosi, házi gyermekorvosi, 
fogorvosi, védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. 
(VII. 5.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 7/2011. (IV. 1.) rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A lakosokat tájékoztatni kellene a lehetőségről, az érintettekhez el kell juttatni ezt az 
információt akár hirdetés, akár más módon.  
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Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A 47.000 Ft-os díjra vonatkozóan részletfizetési lehetőséggel lehet-e élni?  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nyilván azok nem kötöttek még rá a szennyvízrendszerre, akiknek nem volt erre pénzügyi 
lehetősége. A jelen akció rendkívül nagy lehetőség, amelyet célszerű részletfizetési 
kedvezménnyel is előremozdítani.  
Az unió fontolgatja, hogy valamennyi tagországában kötelezővé teszi azokon a területeken a 
rákötést a szennyvízrendszerre, ahol a csatornahálózat ki van építve. Ezt nem lehet kikerülni, 
ha ezzel a kedvezménnyel nem élnek, később majd lényegesen magasabb összegbe fog 
kerülni.  
Az akcióra vonatkozó tájékoztatót minden háztartásban el fogja juttatni a választókörzetében.  
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzati tájékoztató már készen van, de a testület döntéséig nem küldték ki. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Szakfelügyeleti díjjal együtt 130.000 Ft volt a nem engedményes rákötés. Most bruttó 58.750 
Ft-ba kerül, azaz 55 % kedvezmény van ezzel a lehetőséggel, amellyel feltétlenül éljenek a 
lakók.  
 
Ormai István polgármester:  
A részletfizetés szabályai rendeletben vannak szabályozva, van ilyen lehetőség. 
 
Ormai István polgármester:  
Jelen rendelet esetében is kiosztásra került egy formai pontosítás.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet a formai 
pontosítással együtt. 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének közüzemi vízműből szolgáltatott 
ivóvízért, illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 
1.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 8/2011. (IV. 1.) rendelete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti struktúrájának 

átalakításával kapcsolatos döntésekről és rendeletmódosításról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Korrektnek tartja az előterjesztést, a körzethatárok felosztása is nagyon gondosan történt.  



 9 

A határozati javaslat 3. pontjában az SZMSZ módosítására vonatkozólag a határidő 2011. 
augusztus 31. Értelmezése szerint ez alatt a bizottságnak is kell tárgyalnia. Nem tudja 
pontosan, hogy mikor ülésezik a képviselő-testület augusztus hónapban, de nem lenne-e 
célszerűbb szeptember 15-re halasztani ezt a határidőt a nyári szünetre tekintettel? 
 
Ormai István polgármester:  
A jogtanácsos nyáron is dolgozik, nincs akadálya, hogy megvalósuljon.  
Jelen rendelet esetében szintén kiosztásra került egy formai pontosítás.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Augusztus végére tervezetett a képviselő-testület ülést, amelyet megelőz a bizottsági ülés. Az 
intézménnyel egyeztetve került meghatározva a határidő, ők is megvalósíthatónak találták, 
hogy a szeptemberi iskolakezdés már az új szabályzattal történne indul. Ezért került ez a 
dátum meghatározásra, nem merültek fel kétségek arra vonatkozóan, hogy esetleg nem lenne 
teljesíthető ez a határidő.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Mekkora tanulói létszámot tud befogadni az intézmény és mennyire kihasznált? Mekkora 
tanulói létszámmal indul a szeptemberi tanév? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
392 fő a Bárdos Lajos Általános Iskola és 203 a Babay iskola jelenlegi létszáma, összesen 595 
fő és 750 férőhelyes az intézmény.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti 
struktúrájának átalakításával kapcsolatos döntésekről és rendeletmódosításról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
50/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 

1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, 
Általános Iskola, és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat Alapító okiratának módosításáról szóló, 1. számú melléklet szerinti 
Módosító okiratot 2011. július 1-jei hatállyal elfogadja. 

 
   Határidő: 30 napon belül a törzskönyvi nyilvántartást vezető szervhez történő  
  bejelentésre, a közoktatási információs rendszerbe való bejelentésre 
   Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző  

 
2.  A Képviselő-testület a Nagyatádi Központú Nevelési és Oktatási 

Intézményfenntartó Társulás Megállapodását az alábbiak szerinti 
módosításokkal 2011. július 1-jei hatállyal elfogadja:  

 
- A „Megállapodás” bevezető része az alábbi szövegre módosul: 
 

„amely létrejött Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
(képviseli: Ormai István polgármester és Dr. Kovács Ildikó jegyző), Bakháza 
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Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (képviseli: Kiskó Erzsébet 
polgármester és Bencsik Balázs jegyző), Bolhás Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete (képviseli: Galba Mihály polgármester és Nagyné dr. Hetesi 
Márta körjegyző), Háromfa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
(képviseli: Brantmüller Zoltán polgármester és Bencsik Balázs jegyző), Ötvöskónyi 
Község Önkormányzatának Képviselő-testülete (képviseli: Pusztai László 
polgármester és Veszner József körjegyző) között, a Nagyatádi Óvoda, Általános 
Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat – Egyesített Óvoda, Árpád Fejedelem Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Iskola, a Bárdos Lajos Általános Iskola, Sportiskola és 
Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, az Ötvöskónyi Szivárvány 
Óvoda, háromfai Móricz Zsigmond Általános Iskola és Tarkarét Óvoda – közös 
fenntartásával, az általános iskolai nevelés, oktatás, óvodai nevelés, alapművészeti 
oktatás, pedagógiai szakszolgálat biztosítására, a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 43. §-ban kapott felhatalmazás alapján, a közoktatásról 
szóló 1993. évi LXXIX. törvény 88. § (4) bekezdésében meghatározott feladatok 
ellátására, a helyi önkormányzatok társulásáról és együttműködéséről szóló 1997. 
évi CXXXV. törvény 8. §-ában előírtak szerint, 2007. július 1. napjától 
határozatlan időre.” 

 
- „A társulás feladata” című 2. pont az alábbi szövegre módosul: 
 

„A megállapodásban résztvevő önkormányzatok a fentebb megfogalmazott cél 
megvalósítása érdekében, a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati 
Társulása mikro-térségi központjaként társulás létrehozásával közösen, közös 
igazgatású intézményben fenntartott Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, 
Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat, az Egyesített Óvoda, az Árpád Fejedelem Általános Iskola és 
Alapfokú Művészetoktatási Iskola, a Bárdos Lajos Általános Iskola, Sportiskola és 
Zeneiskola - Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, valamint az Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat intézményegységeiben, és az Ötvöskónyi Szivárvány 
Óvoda tagintézményben, valamint a háromfai Móricz Zsigmond Általános Iskola 
és a Tarkarét Óvoda tagintézményeiben biztosítják Bakháza, Bolhás, Háromfa, 
Nagyatád, Ötvöskónyi 1-8 osztályos általános iskola tanulóinak oktatását, alapfokú 
művészeti oktatását zene-, képző- és iparművészeti szakon, a bakházai, háromfai, 
nagyatádi és ötvöskónyi 3-7 éves korú gyermekek óvodai ellátását, az egységes 
pedagógiai szakszolgálat körébe tartozó ellátást a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulása települései számára.” 

 
      - „A társulás keretében tevékenységet végző intézmény-intézményegységek, 

tagintézmények-neve, székhelye” című 5. pont az alábbi szövegre módosul:  
 

„Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 

- Bárdos Lajos Általános Iskola, Sportiskola és Zeneiskola – Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény 7500 Nagyatád, Baross Gábor u. 4.  

- Árpád Fejedelem Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Iskola 7500 
Nagyatád, Árpád u. 2.  

- Egyesített Óvoda 7500 Nagyatád, Rozsnyói u. 2.  
- Ötvöskónyi Szivárvány Óvoda 7511 Ötvöskónyi, Fő u. 50. 
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- Móricz Zsigmond Általános Iskola 7585 Háromfa, Kossuth u. 243. 
- Tarkarét Óvoda 8785 Háromfa, Kossuth u. 58.  
- Egységes Pedagógiai Szakszolgálat, 7500 Nagyatád, Baross G. u. 1.” 

 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző  

 Határidő: 2011. április 5. 
 

3. A Képviselő-testület felkéri a Nagyatádi Közoktatási Intézmény főigazgatóját, hogy 
az   

 NKI Szervezeti és Működési Szabályzatára vonatkozó módosításokat végezzék el. 
 
 Felelős: Szakályné Pintér Mária főigazgató 
 Határidő: 2011. augusztus 31. 
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet a formai 
pontosítással együtt. 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Nagyatádi Közoktatási Intézmény 
szervezeti struktúrájának átalakításával kapcsolatos döntésekről és rendeletmódosításról szóló 
9/2011. (IV. 1.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
5.) Beszámoló az önkormányzati vagyon 2010. évi hasznosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
A képviselő-testület  minden évben tárgyalja a témát. Év közben a képviselő-testület, ill. az 
illetékes bizottság szinte folyamatosan hoz olyan döntéseket, amelyek a vagyonhasznosítással 
kapcsolatosak, de nagyon fontos az, hogy így egyben is lehessen látni azt, hogy egy adott 
évben az önkormányzati vagyon milyen módon és milyen eredményességgel került 
hasznosításra. Nyilván döntően meghatározza ezt a kereslet, hiszen itt alapvetően 
bérbeadásról és értékesítésről van szó különböző jellegű ingatlanok vonatkozásában. Egy jól 
működő és szabályozott rendszer, a vagyonhasznosításra vonatkozó rendelet szabályai szerint 
jár el az önkormányzat, e szerint történik úgy a bérleti, mint az értékesítési módon történő 
hasznosítás. Az előterjesztés azért is információ-gazdag, mert visszamenőlegesen is bemutatja 
azt, hogy milyen eredménnyel, milyen összegben történtek a hasznosítások, így lehet látni 
összességében azt, hogy milyen eredményt ért el az önkormányzat. A tavaly évben összesen 
85 millió F-os hasznosítást ért el az önkormányzat, azonban látszik minden tételnél – ebbe 
még az intézmények is beleértendőek – hogy visszaesett a vagyonhasznosításból származó 
bevétel, ez jellegzetes következménye annak a folyamatnak, ami a gazdaságban, ill. a 
pénzügyi források biztosításában jelentkezik. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
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Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Polgármester úr is említette, hogy visszaesett a vagyonhasznosítás. Ha nem olyan 
szerencsétlenül alakult volna a Mándl kastély mögötti terület értékesítésével kapcsolatos 
eljárás, akkor ez nem így lenne, sőt, azt lehetne mondani, hogy lényegesen nőtt a 
vagyonértékesítés, de mivel ténylegesen az értékesítés, a tulajdonosváltás nem történt meg, a 
vevő komolytalan szándéka miatt még mindig lebeg ez a folyamat, de elképzelhető, hogy 
teljesen meg fog hiúsulni.  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnökeként azt tapasztalja, hogy mintha kicsit 
élénkülne az érdeklődés az önkormányzati ingatlanok iránt. A lakásértékesítés, kiajánlás 
területén megfogalmazott elképzelések is talán némi élénkülést fognak hozni és a gazdasági 
válságból is inkább kifelé vezet az út. Reméli, hogy ez lehet a harmadik pillére az 
önkormányzat emelkedésének. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati vagyon 2010. évi 
hasznosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
51/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat vagyonának 
2010. évi hasznosításáról szóló beszámolóját elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős  : Ormai István polgármester 
 
 
6.) Előterjesztés a 2010. évi pénzügyi-gazdasági ellenőrzések tapasztalatairól 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2010. évi pénzügyi-gazdasági ellenőrzések 
tapasztalatairól szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 8 
igen – szavazattal (egy képviselő nem szavazott) elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
52/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. évi pénzügyi - 
gazdasági ellenőrzési beszámolót elfogadja. 
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7.) Beszámoló a 2010. évben lefolytatott közbeszerzésekről és a Közbeszerzési 
Bírálóbizottság tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Pacári Judit jogtanácsos, a Bírálóbizottság elnöke 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2010. évben lefolytatott közbeszerzésekről 
és a Közbeszerzési Bírálóbizottság tevékenységéről szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
53/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 2010. évben 
lefolytatott közbeszerzésekről és a Közbeszerzési Bírálóbizottság tevékenységéről szóló 
beszámolót. 
 
 
8.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi Közbeszerzési Tervének 

elfogadására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
2010-ben 7 közbeszerzési eljárást bonyolított az önkormányzat, a tervben három volt, de a  
kiegészítés egy negyediket is tartalmaz, egy Városközpont rekonstrukcióval kapcsolatosat.  
Arányát tekintve látszik, hogy a 2011-es indítandó közbeszerzési eljárások száma is kevesebb 
és a jellege nagyon jelentősen eltér a tavalyitól, hiszen tavaly építései jellegű, ill. beszerzés-
jellegűek voltak jobbára, itt pedig mind a három szolgáltatásra irányuló közbeszerzési terv, 
amelyet a testület elfogadott. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
Közbeszerzési Tervének elfogadására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát a 
kiegészítéssel együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
54/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja Nagyatád Város 

Önkormányzata és Intézményei 2010. évi Közbeszerzési Tervének módosítását. 
 
2.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 

Önkormányzata és Intézményei 2011. évi Közbeszerzési Tervét elfogadja.  
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Határidő: azonnal 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
 

9/A.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények tevékenységének, 
szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Ivusza Tamás igazgató. 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A három napirend együttes tárgyalását nem javasolja, hiszen a feladatok teljesen eltérőek, bár 
mindhárom előterjesztés jellege megegyezik. A tevékenység, szolgáltatási ellátás 
felülvizsgálata, a gazdálkodás értékelése és költségmegtakarításokra tett javaslatok a tartalma 
mindhárom előterjesztésnek.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A képviselő-testület  elrendelte, hogy a Fürdők és Sportlétesítmények tevékenységét, 
gazdálkodását vizsgálják felül és készüljenek költségcsökkentési, költségmegtakarítási 
javaslatok.  
Az elkészült munkaanyagot a Pénzügyi és a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
együttes ülésen megtárgyalta, ennek alapján költségcsökkentési intézkedésekre tettek 
javaslatot. Ezeket a javaslatokat foglalja össze az előterjesztés. Az egyes pontokhoz tartozó 
részletezéseket az előterjesztéshez mellékelt megtakarítások kimutatása mutatja be.  
Az ülés előtt egy kiegészítés került kiosztásra, ahol 7.516 eFt megtakarítás helyett 9.016 eFt 
megtakarítás szerepel a 2012-es évre vonatkozóan. Valamint a határozati javaslat 1. pontjában 
a létszámcsökkentésekre vonatkozó részek határidő megjelölésével pontosításra kerültek.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Hogy lehet megoldani a Strandfürdőben az úszótanfolyamok megszervezését? Ugyanis a 
nagymedence erre alkalmatlan.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Az előterjesztés 2. oldalán nem szerepelnek konkrétumok az energiaracionalizálási 
programban való részvétel esetében. Milyen irányba történtek előremozdulások, mi várható, 
milyen területen lehet megtakarítást eredményező lépést tenni?  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Készült felmérés arra, hogy hány vendég használja a kültéri medencéket a reggeli órákban? A 
későbbi nyitás mekkora bevételkiesést jelent?  
 
 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Készült valamilyen felmérés a Strand nyitási idejére vonatkozóan? A vendégszám, esetleg az 
időjárás miatt nyit az idén később?  
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Kárpáti László alpolgármester: 
Reklámbevétel-növekedésre vannak-e már konkrétumok, szerződések, vagy pedig ez egy 
tervezett körülbelüli elképzelés? 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A fürdő vezetési feladatainak ellátása a korábbiakhoz képest most nyolc órában történik, 
mivel indokolja az igazgató úr ezt a lépést? 
 
Ivusza Tamás igazgató: 
Az energiaracionalizálási programban való részvétel elvárás volt. Két éve folyamatosan 
felméréseket készítenek, készíttettek műszaki terveket is. A Gyógyfürdő esetében kizárólag 
beruházással lehetne hasznosítani a meleg vizet, ha nem így lenne, már évekkel ezelőtt 
megoldották volna ezt a problémát. A PPP program megszűnésével a Tanuszoda átkerül az 
önkormányzat tulajdonába, az ottani hőcserélővel együtt, amelyet oda fel lehet használni.  
Reggel 7-10 óráig 3-5 fő használja a medencét, értelmetlen ebben az időszakban a nyitva 
tartás. Számtalanszor előfordult, hogy a víznyomás elégtelensége miatt reggel 7 óráig nem 
tudták befejezni a medence feltöltését, törvény határozza meg, hogy nem lehet beengedni egy 
fürdőzőt sem a medencébe amennyiben az nincs tele.  
Precíz, részletes kimutatással rendelkeznek a Strand területére belépőkről, a statisztikai adatok 
indokolatlanná teszik a májusi nyitást.  
Most tartanak 700 e Ft összegű megkötött reklámszerződésnél.  
Korábban 6 órában volt megjelölve a fürdő vezetése azért, mert így volt meghatározva. 
Minden intézményben szükséges egy vezető, aki a napi feladatokat irányítja.  
 
Ormai István polgármester:  
Pontosabb választ kér arra a kérdésre, hogy Június 1 és augusztus 31. között hol tudnak 
lehetőséget biztosítani úszásoktatás céljára a gyerekeknek. 
A 14. napirend keretén belül tárgyal a testület az energia-megtakarítással kapcsolatos 
programról, ahol szerepel a Gyógyfürdő, mint céllétesítmény.  
 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A fürdővezetői állásra hány pályázat érkezett, mi alapján bírálták el a pályázatokat és az új 
vezető mikortól áll munkaviszonyban? 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Szóba került, hogy munkaidő-többlettel jár a vezetői állás betöltése. Ez költségileg mit jelent 
az intézmények személyi jellegű kiadásánál? 
 
Ivusza Tamás igazgató: 
17 pályázat érkezett, 5 pályázó bizonyult alkalmasnak a fürdővezetői állás betöltésére, 
azonban a legjobb pályázatok nagyon távolról érkeztek. Az állás április 1-től tölthető be, 
kiválasztott pályázó az áthúzódó szabadságának kivétele után kezdheti el a munkáját.  
Rácz képviselő úr kérdésére válaszolja, hogy kevesebb lett a vezető a fizetése.  
Úszás oktatásra egyedül a Strandon van lehetőség. 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Személy szerint ki nyerte el az állást? 
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Ivusza Tamás igazgató: 
Kovács Károlynak hívják. 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Szívesen segít az úszásoktatás koordinálásában az igazgató úrnak, a nagyatádi gyerekek 
számára kell, hogy legyen biztosítva úszásoktatás.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az élménymedencében lehetne megoldani az úszásoktatást. 
A gyógyfürdő-vezetői állással kapcsolatban azért ilyen éles a kérdés, mert egy nagyon rossz 
gazdasági helyzetben van az önkormányzat. Az egész napirendi pont arról szól, hogy hogyan 
lehet jelen gazdasági helyzetben pénzt megtakarítani. Ez állásmegszűntetéssel is jár, ezért 
nagyon kényes kérdés ebben a helyzetben kinevezni egy vezetőt, nem irigyli az 
intézményvezetőt. 
A Strand és az idegenforgalom nagyon fontos a város számára. Ez tovább emeli a kérdés 
jelentőségét. Természetesen nem szeretné minősíteni a jelölteket, Ivusza Tamás igazgató úr 
abszolút kompetens ebben a döntésben, ezt sem vonja kétségbe, de a testület érzi a döntés 
nehézségét. A jövőre nézve el kellene azon gondolkodni a testületnek, hogy az ilyen jellegű 
döntéseket nem egy személyben hozza meg a vezető, hanem a felelősséget meg kell osztani, 
akár az SZMSZ módosításával, vagy más módon, hogy a nyilvánosság számára jobban 
megnyugtató döntéseket tudjon hozni a testület.  
 
Hozzászólások: 
 
Ormai István polgármester:  
Teljesen másképp látja, mint ahogy Orbán képviselő úr. Így működésképtelenné válik a város. 
Azért vannak a képviselő-testület által kinevezett intézményvezetők, hogy vezetőként ellássák 
azt a feladatot, hogy szakmailag teljes felelősséggel irányítják, szervezik az intézmény 
munkáját, felelnek annak gazdálkodásáért és munkáltatók. Ez a rend. Régen rossz és 
messzemenőkig lerontaná a teljesítőképességét a városnak, ha egy intézményvezetőt, vagy az 
intézmények vezetőit a képviselő-testület elbizonytalanítaná. Egy intézményvezető ebben a 
felelősségi körben - amely rá van bízva – döntse el, ez az ő dolga, nem a képviselő-testület 
feladata. Ahogyan az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola igazgatója eldöntötte, hogy 
a nemrégiben lemondott két igazgatóhelyettes helyett kiket nevez ki igazgatóhelyettesnek – 
vezetők – és nem kérdezte meg a képviselő-testület véleményét – nagyon helyesen tette – ez 
az ő kompetenciája, az ő felelőssége. Ez a rendje ma a működésnek és ha ebbe bele akar 
folyni a képviselő-testület, akkor elbizonytalanítja az intézmények vezetőit, akik nem tudják, 
hogy kitől kell megkérdezni, hogy ki legyen pl. a tagóvoda-vezető Nagyatádon. Idáig nem 
szabad eljutni. Véleménye lehet a testületnek természetesen. Amikor majd az adott igazgató 
kinevezéséről lesz szó, a képviselő-testület értékeli a vezetői teljesítményt, többek közt a 
munkatársai, vezetőtársai kiválasztásában. A kompetenciákat elvonni törvényellenes.  
A képviselő-testületnek tudnia kell, hogy mi a kompetenciája. Azt meg lehet tenni, hogy teljes 
egészében megszüntetésre kerülnek a vezetői posztok Nagyatádon és a képviselő-testület  
fogja irányítani az intézményeket. Azonban ez teljes képtelenség! Így van rendjén, ahogy van, 
ennek így kell működnie. Amennyiben ez nem így működik, fejetlenséghez, 
bizonytalankodáshoz és kifejezetten rossz teljesítményhez fog vezetni. Világos és egyértelmű 
helyzetet kell teremteni. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
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A 9/A előterjesztés határozati javaslatát az előterjesztés módosításának a I. pontjában lévő 
határozati javaslat egészíti ki az első pont vonatkozásában.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, 
értékeléséről szóló módosított előterjesztés határozati javaslatát a kiegészítéssel együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 9 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
55/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Fürdők és 

Sportlétesítményekben 3 fő létszámcsökkentést rendel el, az alábbiak szerint: 
  

- 1 fő: 2011. április 1-jétől, 
- 1 fő: 2011. július 1-jétől, 
- 1 fő: 2011. november 1-jétől. 
 

Határidő az intézkedés megtételére: 
 2011. március 31-ig,  
 2011. június 30-ig, 
 2011. október 31-ig 
Felelős:  Ivusza Tamás igazgató 

 
2. a) A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Tanuszoda  szombat – vasárnapi 

nyitvatartási ideje 7 órától 14 óráig tartson, a Gyógyfürdő kültéri medencéje 
hétfőtől vasárnapig 10-18 óra közötti időben tartson nyitva. 

 
b) A Képviselő-testület elrendeli, hogy a Tanuszoda  nyitva tartása 2011. 06. 01. és 

2011. 08. 31. közötti időben szüneteljen. 
 
Határidő:  a) pont: 2011. április 1. 
            b) pont: 2011. május 31. 
Felelős:  Ivusza Tamás  igazgató  

 
 
9/B.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, 

gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
A szakmai anyag 3. oldalán a költségcsökkentési javaslatok részletezésénél a megtakarítások 
vonatkozásában 2012. évre a létszámcsökkentés megtakarítása nagyobb összeg, mint ami az 
előterjesztésben szerepel. 17 millió Ft a létszámcsökkentés megtakarítása, így az összes 
megtakarítás 19 millió Ft lenne a Polgármesteri Hivatal vonatkozásában.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
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Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Mindhárom intézmény vonatkozásában nagy munka előzte meg ezeknek a döntéseknek a 
meghozatalát, de a kitűzött megtakarítási szintet nem érték el. Még három intézmény 
hátravan, végig kell gondolni, hogy elégségesek-e ezek a lépések ahhoz, hogy stabilizálódjon 
az önkormányzat helyzete. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Egy folyamatnak a kezdetén van a testület, nem tud egy lépésben olyan drasztikus dolgokat 
meglépni, amelyek a kitűzött, elvárt szintet hoznák. A megtakarítások igazából majd 2012-
ben fognak jelentkezni, az idei évi létszámleépítés még többletkiadással is járhat. Újra és újra 
meg kell nézni még az idei évben, hogy hol lehet megtakarítani.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A határozati javaslat 1. pontját azzal egészíti ki, hogy a létszámcsökkentési döntések 
meghozatalára vonatkozó határidő 2011. augusztus 31, ill. 2011. november 29.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatal tevékenységének, 
szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát a jegyző módosításával együtt. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen – szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
56/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatalban 

290/2010 (XII. 16.) számú döntésének 5. pontjában elrendelt létszámcsökkentést 1 fő 
esetében 2011. április 1-től, 1 fő esetében szeptember 1-től rendeli el. A Képviselő-
testület a polgármesteri hivatal létszámát 2011. november 30. napjával további 2 
fővel csökkenti.  
 
Határidő:  2011. augusztus 31.  
 2011. november 29. 
Felelős:  Dr. Kovács Ildikó 
 

2. A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy az önkormányzat és szervei szervezeti és 
működési szabályzatának felülvizsgálata során kerüljön szabályozásra, a képviselő-
testületi és bizottsági anyagok elektronikus úton történő kiküldésének lehetősége a 
képviselők és a bizottsági tagok részére. 

  
     Határidő:  2011. április 20. 
     Felelős:  Dr. Kovács Ildikó 
 
3. A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a polgármesteri hivatal által lebonyolított 

önkormányzati rendezvények, hivatalos, esetenként vendéglátással is egybekötött 
ünnepségek 2011. évben tervezett előirányzata 1 000 000 Ft-tal csökkenjen. A 2011. 
évi rendezvény terv a csökkentett költségnek megfelelő tartalommal készüljön.  
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Az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletében a következő rendelet-
módosítás során az előirányzat csökkentés kerüljön átvezetésre.  

  
      Határidő:  2011. június 30. 
      Felelős:  Dr. Kovács Ildikó 
 
4. A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a városi energia csökkentési program 

keretében kidolgozásra kerüljön a polgármesteri hivatal fűtési rendszerének, 
hőszigetelésének, nyílászáró cseréjének programja. 
 
Határidő:  2011. május 31. 
Felelős:  Svégel Gábor irodavezető 

 
 
9/C.) Előterjesztés a Városgondnokság tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, 

gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kutiné Csicskár Edit igazgató. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A készenléti idő tartamát lehetne 19 órára módosítani.  
A városon belüli családi házas övezetek kaszálásának ritkításával meg lehetne oldani, hogy a 
külső terülteken legalább évente kétszer, esetleg háromszor megtörténjen a kaszálás, ezzel 
kiegyenlítődne a helyzet a két terület között.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Szükségszerű a kiadások folyamatos szemmel tartása.  
Amennyiben a testület szaktudását, esetleges reális értékelését kétségbe vonnák, 
nyilvánvalóan külső szakemberek segítségét kell kérni, akik külön szakmailag és pénzügyi-
gazdálkodás szempontjából is átvilágítják az intézményeket. Ez azonban lényeges 
kiadásokkal járna.  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság a tegnapi napon a határozati javaslatot 
pontonként szavazta meg a családi házas ingatlanok közelében lévő kaszálással 
kapcsolatosan.  
Ügyrendi javaslata, hogy a képviselő-testület  pontonként szavazzon a határozati javaslatról, 
valamint  a 3. pontot még egyszer gondolják át és egy másik alkalommal tárgyaljanak róla, 
mert az kivitelezhetetlen. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A kifogás arra vonatkozott, hogy kevés, vagy sok a kaszálás a családi házas övezetben? 
A kaszálások számának csökkenésével arányosan természetesen a városlakók komfortérzete 
csökken, de a megszorítások kezdetén ebben egyet értés volt.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
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A családi házas övezetben teljesen megszűnne a fűkaszálás és egyedi kérelmek alapján sem 
lenne erre mód. A családi házas övezetet azonban kétféleképpen is lehet értelmezni, vagy ahol 
valóban családi házak vannak, vagy pedig amely a városrendezési terv szerint családi házas 
övezetnek nyilvánított. A témát szeretné újratárgyalni, de erre most nincs idő. Ezért kérte a 
tegnapi napon a pontok szerinti szavazást, hogy a takarékossági szempontok érvénybe 
tudjanak lépni. Javasolja, hogy most ne kerüljön elfogadásra a 3. pont, az kerüljön 
átdolgozásra úgy, hogy takarékosabb legyen ez a megoldás. 
 
Ormai István polgármester:  
Az előző napirendek kapcsán három szervezetről tárgyalt a testület, de ez a folyamat 
korábban indult. 2010. december 16-án a költségvetési koncepció elfogadásakor hozott 
először olyan határozatokat a testület, amelyek elsősorban a költségmegtakarításra irányuló 
intézkedéseket jelentették, majd pedig a költségvetési rendelet elfogadásakor, a költségvetés 
tervezésekor, ill. a rendelet előterjesztésének a határozatai között döntött olyan 
intézkedésekről, amelyek ugyanezt a célt szolgálták. Ezen döntések folytatásaként tárgyaltak 
a három intézményről, mintegy harmadik lépésként a folyamatban. A negyedik lépés a 
kollégium, a gimnázium és a művelődési központ áttekintése.  
A három intézmény vonatkozásában 17 fő létszámcsökkentésről döntöttek a bizottságok, a 25 
főre jelzett csökkentés 20 főnél tart. Készült egy összesítés, hogy milyen hozadéka volt 
ezeknek az intézkedéseknek. A mai napon elfogadásra kerülő határozatokkal együtt összesen 
219 millió Ft megtakarítást, valamint 12 millió Ft nagyságrendű ténylegesen kimutatható, 
tudatosan felvállalt döntéssel elért bevétel növekedést ért el ez önkormányzat. 
Nem javasolja, hogy a testület ne fogadja el a 3.pontot, mert egy ponton belül három dolog 
került megfogalmazásra. Az utolsó mondat a kaszálások gyakoriságának csökkentésére 
vonatkozik, ez generális elvárás és feladat. Szól még arról, hogy az egyéni bejelentés alapján 
történő kaszálásokat nem végzik, valamint arról, hogy a családi házas övezetben nem 
végeznek kaszálást. Abban nincs vita, hogy a kaszálások számát csökkenteni kell. A testület 
úgy beszél erről a témáról, mint egy generálisan fontos dologról. Eddig szükség szerint 
kaszáltak, a tavalyi és az azt megelőző évben a családi házas övezetben is. Ennek nagyon 
jelentős – sokszázezres - költsége van fordulónként, gép, energia, üzemanyag és munkaerő 
vonatkozásában. Ezért fontos, hogy a kaszálások száma mindenhol csökkentésre kerüljön. 
Egyéni kérelmek alapján történő kaszálások esetében más szempontok is vannak. Készült egy  
pontos kimutatás az összegszerűségről. Ennek ismeretében kell kialakítani az álláspontot. Az 
is le van írva, hogy mit jelent a kaszálások csökkentése, amely nem nagy arányú, de mégis 
jelentős.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az elmúlt két évet megelőző években kialakult a kaszálásoknak egy olyan rendszere, hogy 
szociálisan, egészségügyi állapotuk miatt rászoruló személyek részére a Városgondnokság 
lekaszálta az ingatlantulajdonukkal határos közterületet. Különböző kérések alapján végezte  a 
Városgondnokság ezt a feladatot, általában a képviselők az általuk ismert, ilyen helyzetbe 
kerülő embereknek segítettek ezzel a lehetőséggel. Ez a kaszálás teljesen szabályozatlanul 
történt, amennyiben a továbbiakban ilyen formában kerülne sor a kaszálásra, azt 
mindenképpen szabályozni kell. Bizonyos szempontokat a szabályozásban meg kell 
határozni, hogy azok, akiknek a telke előtt ilyen okból kaszálnak, a megfelelő feltételeket 
igazolniuk kell. Mindenképpen szociális jellegű kaszálásról lehetne szó, teljesen 
meghatározott, limitált számban. A magántulajdonú ingatlanokkal határos közterületekre 
vonatkozó kaszálások a helyi rendelet alapján az ingatlantulajdonos feladata.  
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Az önkormányzat részéről a város egységes képe és tisztasága érdekében a kaszálások 
bizonyos részét átvállalta, de ez nem azt jelenti, hogy az ingatlantulajdonosoknak ez a 
kötelezettsége megszűnt volna.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Pillanatnyilag nincs meghatározva, hogy hol, mikor, hányszor történjen a kaszálás. A 
szociális jellegű kaszálást valóban megfelelően kellene rendezni. Abban az esetben, ha a 3. 
pontról nem dönt a testület, nem azt jelenti, hogy a városban megszűnik a kaszálás.  
 
Ormai István polgármester:  
A testület dönt létszámcsökkentésekről, több tízmillió forintról hoz döntéseket, kéri, hogy a 
kaszálás kérdését próbálják meg lerendezni, lezárni.  
Miután a bizottság annulálta a 3. pontot – magyarul nincs instrukció, nincs döntés a 
kaszálásról – a polgármester megkérdezte az igazgatót, hogy tudja-e, hogy akkor a családi 
házas övezetben mit kell tennie? Erre volt a válasza az, hogy nem tudja.  
Valaki úgy gondolja  a testületből, hogy a családi házas övezetben történjen kaszálás és még 
legyenek egyéni kérelmek is? Kéri, hogy ezt beszéljék meg a képviselők, hogy le lehessen 
zárni a témát.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Rendeletben szabályozva van többek között a kaszálás is. Ezt a rendeletet kívánja a testület 
most itt helyben módosítani, vagy mit kívánnak tenni? Már nem érti. Eddig volt egy szokás, 
egy engedmény, amelyre azt mondta a testület, hogy ez túl sokba kerül  a városnak. 
Megállapodtak, hogy állítsák vissza a rendeleti fegyelmet. Ha most azt mondják, hogy 
mégiscsak történjen kaszálás, ebből rendeletet-módosítás következik. Miről fog dönteni a 
testület? 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Nem az a cél, hogy egy olyan városképet alakítsanak ki, ami nem megszokott az eddigiekhez 
képest. Ehhez kapcsolódóan volt az a felvetése, hogy legyen kettő, időjárástól függően három 
egységes kaszálás. Ezzel a város külső peremén lakók is meg lesznek elégedve.  
Az egyedi kaszálásra a jövőben nem kellene gondot fordítani szemben azzal, ha csak nem 
szociális alapon hoz a testület egy olyan rendeletet, amely dokumentumokkal igazolva a 
szociálisan rászoruló egyénekre vonatkozik. 
 
Ormai István polgármester:  
Rácz képviselő úr úgy kezdte el a mondandóját, hogy az jöjjön ki belőle – legalábbis ezt 
lehetett kivenni – hogy legyen egységes kaszálás mindenütt valamilyen mértékben, de akkor 
ez tulajdonképpen feleslegessé teszi az egyéni kaszálásokat. Teljesen fölösleges még szociális 
alapon rendeletet alkotni erről az egészről, a testület ugyanoda jut vissza, mint ahol most van. 
El kell dönteni, hogy mit tegyenek? Ha egységesen kaszálnak, az felülírja az egyedi 
kérelmeket. A kettőt párhuzamosan végezni luxus. Van egy folyamat, amely alapján 
csökkentésre kerül a kaszálások számát mindenhol.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Intézményi szinten jelentős, 17 %-os, 7 fős létszámleépítés történik úgy, hogy nem volt 
betöltetlen álláshely. A tavalyi évhez képest a közfoglalkoztatottak száma kb. egyharmadára 
csökkent. Amennyiben ilyen jelentős létszámcsökkentés történik és a testülettől azt a feladatot 
kapja meg, hogy csökkentse a költségeket, akkor arra kell gondolnia, hogy csökkentse a 
kaszálások számát és szűnjön meg azokon a területeken, amely az önkormányzati rendeletben 
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nem szerepel. Elhangzott az, hogy rendelet szabályozza, hogy a családi házas övezetben is 
kétszer kell kaszálni. Nincs ilyen rendelet. A tavalyi évben a város területén összesen – 
ezeken a területeken is – többször kaszáltak. Ez a kaszálási szám szükséges ahhoz, hogy 
eredményt érjenek el. A Közútkezelő a 68-as főút mellett kétszer kaszál egy évben. Senki 
nincs megelégedve még a közútkezelő munkájával sem. Egy családi ház előtt sem lehet 
évente kétszer kaszálni. De ha felvállalja a testület a kettő, vagy három alkalommal történő 
kaszálást, akkor nem biztos, hogy a tulajdonos a másik három-négy-öt alkalommal le fogja 
vágni a füvet. A Városgondnokság gépei nem alkalmasak az évi kétszeri kaszálásra, ezt is 
vegyék figyelembe a döntés meghozatalakor. 
 
Ormai István polgármester:  
Indítványozza, hogy a határozati javaslat 3. pontja kerüljön módosításra a következő 
szöveggel:  
„A képviselő-testület egyet ért azzal, hogy a családi házas övezetben a magántulajdonban lévő 
ingatlanokkal közvetlenül határos közterületeken kaszálásra egyedi kérelmek alapján csak 
térítés ellenében van lehetőség, valamint az egyéb közterületeken a kaszálás gyakoriságát 
csökkenti.” 
Javasolja továbbá a táblázatos részből a 660 e Ft-os megtakarításra vonatkozó sor kivételét.  
Azért teszi ezt a javaslatot, mert ezzel kísérletet tesz a probléma lezárására. Amennyiben ez 
nem sikerül, a képviselő-testület újra tárgyalja a témát.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Ezek után tudja az igazgató asszony, hogy mit kell tenni hétfőn? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Rögzítik amikor a tervezett kaszálások megtörténtek, létezik ilyen nyilvántartásuk.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Fenntartja azt a javaslatát, hogy egyszerű, nyílt szavazással szavazzon a testület arról, hogy 
egyenként döntenek a határozati javaslat pontjairól. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Novák János képviselő javaslatát, amely 
szerint a határozati javaslat pontjairól egyenként szavazzon a testület. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a javaslatot egyhangú – 10 igen – 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
57/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Városgondnokság 
tevékenységének, szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, 
értékeléséről” című előterjesztés határozati javaslatának pontjairól külön-külön szavaz. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az indítványt, amely szerint a határozati 
javaslat 3. pontja a következőképpen módosul: 
„A képviselő-testület egyet ért azzal, hogy a családi házas övezetben a magántulajdonban lévő 
ingatlanokkal közvetlenül határos közterületeken kaszálásra egyedi kérelmek alapján csak 
térítés ellenében van lehetőség, valamint az egyéb közterületeken a kaszálás gyakoriságát 
csökkenteni kell.” 
Javasolja továbbá a táblázatos részből a 660 e Ft-os megtakarításra vonatkozó sor kivételét.  
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester javaslatát 3 igen, 6 
nem szavazat, valamint 1 tartózkodás mellett nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városgondnokság tevékenységének, 
szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről szóló napirend 
határozati javaslatának 1.) pontját. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 1.) pontját 9 igen 
és 1 nem szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városgondnokság tevékenységének, 
szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről szóló napirend 
határozati javaslatának 2.) pontját. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 2.) pontját 
egyhangú – 10 igen - szavazattal elfogadja. 
  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városgondnokság tevékenységének, 
szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről szóló napirend 
határozati javaslatának 3.) pontját. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 3.) pontját 8 nem 
szavazattal, valamint 2 tartózkodás mellett nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városgondnokság tevékenységének, 
szolgáltatási ellátási körének, gazdálkodásának felülvizsgálatáról, értékeléséről szóló napirend 
határozati javaslatának 4.) pontját. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 4.) pontját 9 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
58/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városgondnokságnál 

290/2010 ( XII. 16.) számú döntésének 5. pontjában elrendelt létszámcsökkentést 1fő 
esetében 2011. április 1-től, 1 fő esetében 2011. július 1-től, 1 fő esetében július 20-tól 
rendeli el.  A Képviselő-testület  a Városgondnokságnál további  létszámcsökkentést 
rendel el, 2 fő esetében 2011. május 1-től, 1 fő esetében 2011. szeptember 1-től. 

 
Határidő: 2011. szeptember 1. 
Felelős.   Kutiné Csicskár Edit igazgató 

 
2.  A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Városgondnokságnál március 15. és 

november 15. közötti időszakban a készenléti szolgálat 20 órától másnap 7 óráig 
terjedő időszakra kerüljön megszüntetésre.  

 
      Határidő: 2011. április 1. 
      Felelős: Kutiné Csicskár Edit igazgató 
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3. A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy az önkormányzati tulajdonban lévő lakások 
bérletéről szóló 18/1996. (VII. 1.) rendeletet, valamint az önkormányzat 
tulajdonában álló lakások lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) 
rendeletet vizsgálják felül, az egyes lakások piaci alapon történő bérbeadása, a 
szociális bérlakást igénylők jövedelmi viszonyainak meghatározása, valamint a 
költségelvű lakbérek 10 %-os emelése érdekében.   

      Határidő: 2011. május  31. 
      Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
                    Kutiné Csicskár Edit igazgató 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Ezek után hétfőtől milyen iránymutatás szerint lehet nekiállni a kaszálásnak?  
Egy gyors határidőt kellene szabni a probléma megoldására. Nem az volt a szándék, hogy a 
tavalyi rendszer szerint történjen a kaszálási rend.  
 
Ormai István polgármester szünetet rendel el. 
 
Szünet után: 
 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata és intézményei bankszámlavezetésére 

irányuló közbeszerzés kiírásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A költségvetési egyensúly javítása, a kiadások csökkentése érdekében számos döntést hozott a 
testület, most azt a javaslatot teszik, hogy a számlavezetés is kerüljön meghirdetésre két ok 
miatt. Az egyik, hogy az ezzel kapcsolatos költségeket így lehet megmérni, hogy vajon 
vannak-e kedvezőbb ajánlatok, ill. szeretnék, hogy olyan folyószámlahitel-keret álljon 
rendelkezésre, amelynek összege, nagysága szinkronban van azokkal a feladatokkal és azzal a 
pénzügyi szükséglettel, amelyet el kell végezni és amellyel most rendelkezni kell ahhoz, hogy 
minél eredményesebben lehessen végigvinni azt a folyamatot, ami sok döntésen alapul, sok 
tényezős és jó néhány esetben – inkább az első lépéseknél – többletforrásra van szükség és 
később jelentkeznek a megtakarítások. Az előterjesztés ennek a közbeszerzésnek a 
megindításra irányul.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata és 
intézményei bankszámlavezetésére irányuló közbeszerzés kiírásáról szóló napirend határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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59/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a Nagyatád Város 
Önkormányzata és intézményei bankszámlavezetésére irányuló közbeszerzési eljárás 
engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját, egyben felhatalmazza a 
polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Határidő: 2011. április 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
11.) Előterjesztés az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 

pályázatának benyújtásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A sajtóból is lehetett értesülni arról, hogy 2011-re a kormány a költségvetési törvényben az 
önkormányzatok számára létrehozott egy olyan pénzügyi alapot, amellyel hozzá akar járulni a 
finanszírozási nehézségek enyhítéséhez, könnyítéséhez. Ez egy 31 milliárd forintos pénzügyi 
alap, amely a Belügyminisztérium kezelésében van. Nemrégiben jelent meg az a 
feltételrendszer, ami alapján össze kell állítani azokat a kérelmeket, amely alapján a bírálat 
után ebből a támogatásból kaphatnak az önkormányzatok.  
Az előkészítés megkezdődött, a beadás végső határideje április 30.  
Van néhány olyan kérdéskör, amiben a testületnek kell állást foglalni, nyilatkozni, egyrészt, 
hogy kíván-e ebből a pénzügyi alapból többlettámogatást kapni – nyilván a nagyatádi 
önkormányzat szeretne is és akar is – hogy hozzá lehessen jutni ezekhez a forrásokhoz. 
Rögzíteni kell, hogy mennyi a hiány, van-e helyi adó bevezetve a településen, könyvvizsgáló 
van-e és hasonló kérdéskörökre adott válaszokhoz kell a testületi határozatot csatolni ehhez a 
kérelemhez.  
Ez a többlettámogatás működési jellegű feladatok, kötelezettségek finanszírozását szolgálja, 
június környékén születik majd döntés arról, hogy mennyi támogatást ítélnek oda.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Nagyságrendileg mennyit lehet elnyerni ezen a pályázaton? 
 
Ormai István polgármester:  
Minden évben más jellegű pályázatot írtak ki és minden évben más-más nagyságrendet nyert 
el az önkormányzat. Most nem lehet megítélni azt, hogy mennyi lesz ez a pénz, ugyanis ez 
egy kötött keret, a 31 milliárd forint egy megszabott keret. Attól függ, hogy az egyes 
önkormányzatok mennyi pénzt tudnak ebből kapni, hogy egyrészt az, ami kérelmet beadnak, 
mennyiben felel meg a pályázati kiírásnak, hogyan lehet úgy összeállítani, hogy megfelelő 
nagyságrend kerüljön be a kérelembe. Miután az országból beérkeznek ezek a kérelmek – 
mivel kötött az alap, attól is függ, hogy mennyi pénzt kérnek és hány önkormányzat kéri – 
csak akkor fog eldőlni. Amennyiben elkészül az önkormányzat kérelme, abból látszik majd a 
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kért összeg nagyságát, már orientáló lehet. Egyenként kell megnézni a tételeket, hogy mi az 
ami megfelel a kiírásnak. Nagyon alaposan ki kell munkálni a megadott szempontok szerint, 
hogy mely jellegű kiadások, kötelezettségek számolhatók el. Az előterjesztés első oldalán 
találhatók a jellegek.  
Április második felében már lehet adatot szolgáltatni.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Bízik abban, hogy a támogatási igények elbírálásánál a felsorolt szempontoknak meg fog 
felelni a nagyatádi önkormányzat és minél nagyobb összeget tud lehívni ebből a keretből. Ez 
ugyanis befolyásolni fogja a költségvetés eredményét. Ha jól tudja ez a támogatás nem került 
tervezésre az idei költségvetésben, ezzel a jelentős összeggel talán kicsit helyrebillenne a 
város gazdálkodása is.  
 
Ormai István polgármester:  
Így van, ez nincs a bevételek között. A 2011. évi költségvetés összeállításakor kifejezetten 
számoltak minden kiadással és olyan bevételek kerültek beillesztésre, amelyekről ténylegesen 
tényinformációk vannak. Könnyelműség lett volna, ha egy ilyen, teljesen bizonytalan – 
bármilyen – összeget beírnak a költségvetésbe. 
Április második felében már ismertetésre kerül az önkormányzat megalapozott igénye.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben 
lévő önkormányzatok pályázatának benyújtásáról szóló napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
60/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 2011. évi 
költségvetéséről szóló 2010. évi CLXIX. tv. 6. sz. melléklete 2. pontja alapján 
támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő 
önkormányzatok támogatására.  

 
2. Nagyatád Város Képviselő-testülete az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben 

lévő helyi önkormányzatok támogatásának igényléséhez a fenti törvény alapján 
következő nyilatkozatot teszi: 
I. Az önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-jén 1.000 fő feletti. 

II. Az önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött és 2011. évben ilyen 
jogcímen 353.000 eFt összegű bevételt tervez. 

III. Az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletét 449.429 eFt működési 
célú hiánnyal fogadta el. 

IV. Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja 
meg az Ötv. 88.§(2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felső 
határát. 

V. a) Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra 
kötelezett. 

 b)  A könyvvizsgáló az önkormányzat 2010. évi zárszámadását elfogadta. 
 

3. A Képviselő-testület a pályázat beadására felhatalmazza a polgármestert és a 
jegyzőt. 
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Határidő:  2011. április 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
12.) Előterjesztés a helyi önkormányzatok közművelődési érdekeltségnövelő támogatásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a helyi önkormányzatok közművelődési 
érdekeltségnövelő támogatásáról szóló napirend határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
61/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a támogatás-

igénylés benyújtását a közművelődési érdekeltségnövelő pályázatra. 

2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közművelődési 
érdekeltségnövelő támogatás felhasználásához kapcsolódóan 500 000 (ötszázezer) Ft 
önrészt 2011. évi költségvetési rendeletében biztosítja. 

 
Határidő: 2011. április 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
13.) Előterjesztés a távhőszolgáltatás üzemeltetői szerződésében meghatározott teljes 

garancia díjának módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
Keszi László régió igazgató a testület elnézését kéri, de nem tudott eljönni a mai ülésre.  
 
Kérdések: 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Szeretné, ha erre a témára többször visszatérne a testület és konkrétabban beszélne róla. 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az elmúlt évek elszámolásánál kellett fizetni, vagy kapott vissza összeget az önkormányzat az 
elszámolást követően? 
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Ormai István polgármester:  
Létezik egy alapszerződés, amelyet kicsit leegyszerűsítve ketté lehet bontani. Az egyik része a 
szolgáltatás biztosítására irányul, magyarul a távhőszolgáltatás, használati melegvíz-
szolgáltatásra, a másik része a távfűtő mű és a hozzá tartozó műszaki berendezések 
fejlesztése. Ez az előirányzat a második részre irányul. Készült egy műszaki tartalmat jelentő 
program, hogy az alatt a futamidő alatt - amíg itt tevékenykedik a társaság – milyen 
beavatkozásokkal, milyen beruházásokkal, felújításokkal tartja olyan állapotban a rendszert, 
hogy az ma is, ill. amikor visszaadja, akkor is zavartalanul, megbízhatóan, szabályszerűen, 
biztonságosan üzemeltethető legyen. Ez általános alapcél volt. Ennek a hátterét jelentette egy 
hosszú lista, amely tartalmazta azt, hogy időben is behatárolva - vagy legalábbis jelezve – és 
műszaki tartalmát tekintve is rögzítésre került, hogy mit teljesítenek és mit végeznek el. A 
most említett elszámolás nem történt meg és nem is kellett, hogy megtörténjen, mert nem 
évente történik az elszámolás, hanem a végén. Itt arról van szó, hogy jelentéseket adtak, hogy 
mennyi pénzt fizetett be az önkormányzat pontosan és mik azok, amelyeket megvalósítottak 
és milyen mértékben, ezek műszakilag az önkormányzat munkatársai által ellenőrzésre és 
leigazolásra kerültek. Nem most állnak neki ezeket visszakeresni, erről létezik egy 
dokumentáció.  
A szerződés lejártakor egy ilyen jellegű tevékenységet, különösen egy ilyen jellegű költséget 
el kell számolni tényszerűen.  
Elvárásként az került megfogalmazásra, hogy az önkormányzat semmiképpen nem akar és 
nem is fog ehhez hozzátenni. Amikor aktuálissá válik a távfűtési szolgáltatás kiírása, először a 
szakbizottság fogja tárgyalni. Annak a teljes anyagához hozzá kerül az a teljes dokumentáció, 
hogy miről szólt ez a szerződés, mi a tartalma, lényege, milyen beruházások-fejlesztések 
valósultak meg. Amennyiben ott felvetődik valami, akkor az újra vizsgálható, majd utána 
hoznák a tényleges kiírást az első forduló utáni szempontok érvényesítésével.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a távhőszolgáltatás üzemeltetői szerződésében 
meghatározott teljes garancia díjának módosításáról szóló napirend határozati javaslatának 
„A” változatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat „A” változatát 
egyhangú – 10 nem - szavazattal nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a távhőszolgáltatás üzemeltetői szerződésében 
meghatározott teljes garancia díjának módosításáról szóló napirend határozati javaslatának 
„B” változatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat „B” változatát 
egyhangú – 10 igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
62/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata a 2011. évre számított 393.747 Ft+Áfa teljes garancia 
díjnövekedést, a Dalkia Zrt-vel kötött üzemtetői szerződés 2011. december 31-i 
lejáratakor, a teljes futamidő elszámolása tételei között számolja el. 
 
Határidő: 2011. április 1. 
Felelős:  Ormai István 
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14.) Előterjesztés energetikai megtakarítást eredményező beruházási jellegű lehetőségekről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A határozati javaslat 3. pontjában hivatkozott együttműködési megállapodás mennyibe kerül 
az önkormányzatnak? Kerül-e pénzbe?  
Az 1. pontban szerepel, hogy a beruházások előkészítése folytatódjon. Ezek szerint már 
elkezdték a beruházások előkészítését?  
Miért nem 2 megawatt teljesítményű áramfejlesztő telepítése szerepel a tervek közt, ami a 
teljes önkormányzati elektromos igényt elégítené ki?  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A 15 %-os önerőre lesz pénze az önkormányzatnak? Van-e arra lehetősége az 
önkormányzatnak, hogy ezt a lépést meg merje tenni?  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Nagyon fontos kérdésről tárgyal a testület, ezzel a lehetőséggel megtakarítást lehetne 
eszközölni az intézményeknél, ahol nem személyek leépítésén kellene gondolkodni.  
Javasolja, hogy a témával a továbbiakban is foglalkozzon az önkormányzat. Korábban már 
szóba került, hogy egy új kút fúrásával ki lehetne váltani a tízemeletesek fűtését, valamint a 
Gyöngyvirág óvoda fűtését. Ezeket bele lehetne tenni a megjelölt intézmények közé? 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Ki kell használni ezt a 85 %-os lehetőséget, az önerőt elő kell teremteni, nagyon jó, hogy lesz 
egy olyan cég, aki ezt tudja koordinálni.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Az elő auditról szóló megállapodás 0 Ft, ingyen el fogják végezni ezt a munkát. 
Az 1. pontban szerepel, hogy folytatódjon a beruházások előkészítése. Természetesen minden 
beruházást elő kell készteni. Képviselő-testületi döntést követően szakemberek bevonásával 
kell végigmenni a megkezdett úton.  
A 2010. évben az intézmények 2,1 megawattos teljesítményt használtak el elektromos áram 
vonatkozásában. 0,5 megawattig kiserőműként van nyilvántartva, amelynek teljesen más az 
elbírálási rendje és a pályázati kiírások is másról szólnak. Az 1 megawattot két ilyen kis 
erőművel lehetne kielégíteni. Az önkormányzat lehetőségeit figyelembe véve most erre van 
reális esély.  
Simonovics képviselő asszony kérdésére válaszolja, hogy készült egy három évre 
visszamenőleges felmérés, ahol felmérték azt, hogy milyen energiafelhasználásai voltak az 
intézményeknek konkrét épületekre lebontva. Ebből készítettek egy adatbázist, egy arányszám 
alapján kiugrott néhány olyan kirívó eredmény, amiből próbálták azt leszűrni, hogy hol lehet, 
ill. hol érdemes beavatkozni. Ezek az épületek ennek az adatbázisnak a feldolgozásával 
kerültek ide. Nincs mód és lehetőség arra, hogy az összes intézmény bekerüljön ebbe a 
programba. Három-négy épület energiájának hasznosításával a város óriási eredményt ér el. 
Jelenleg nem lát esélyt a bővítésre, talán egy másik pályázati forrásból lehetséges lesz.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Gyanította, hogy az együttműködési megállapodás nem kerül semmibe, de van néhány pont 
benne, amely nyilván költségekkel jár. Ezek a költségek a pályázatból lesznek finanszírozva 
majd, vagy saját pénzből kell finanszírozni?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A sztenderd megállapodást már korrigálták a partner-szervezettel, hiszen volt benne olyan 
tétel is, amely konkrét pénzügyi forrásra is vonatkozott. Csak pályázati forrásból és nem 
önkormányzati forrásból fognak megvalósulni a külföldi kiküldetések. 
 
Ormai István polgármester:  
Simonovics képviselő asszony kérdése arra vonatkozott, hogy ha a termálvíz hasznosításban 
előrelépés, fejlesztés történik, akkor annak az eredménye, hozadéka megjelenik-e a 
távfűtésnél? Igen, megjelenik.  
Számításokat kell végezni, hogy lássák, hogy milyen befektetéssel milyen eredményt lehet 
elérni és az hogyan térül meg. Komoly és speciális szakmai vonatkozásai vannak egy ilyen 
konstrukciónak. Mindig felmerül a gondolat, hogy szakmai partner bevonása volna szükséges 
egy ilyen dologba. Pénzintézetet biztosan be kell vonni, de lehet, hogy egy szakmai partnert 
is. A testületnek kell eldöntenie hogy mivel él.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ha a konkrét anyag a testület előtt lesz, a megtérülési időbe a hitelfelvétel összegét és a 
kamatokat is bele kellene kalkulálni, azzal együtt kellene kiszámolni. 
 
Ormai István polgármester:  
Reális a megjegyzés a Pénzügyi Bizottság elnökétől. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az energetikai megtakarítást eredményező 
beruházási jellegű lehetőségekről szóló napirend határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
63/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 

energetikai megtakarítást eredményező beruházások előkészítése folytatódjon.  
 

2. Felkéri a város polgármesterét, hogy szakemberek bevonásával az alábbi 
feladatokra készüljön pályázatok beadását megelőző, döntés előkészítő 
munkaanyag: 

 
a. Napelemes áramfejlesztő telep kialakítása egy megawatt teljesítménnyel 

 
b. Új termálvizes kút létesítésével, a távhő hálózat kibővítése az alábbiak 

szerint:  
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• A strand alatti terület vízbázisára építve:  kórház, tűzoltóság, 
Fontana hotel, múzeum, idősek otthona, szociális szolgáltatási 
központ 

 
• A gyógyfürdő alatti terület vízbázisára építve: gyógyfürdő, 

könyvtár, Árpád Fejedelem Általános Iskola 
 

c. Energetikai jellemzők javítása a kórház, az Árpád Fejedelem Általános 
Iskola, a gyógyfürdő és a városháza épületeinknél 

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért és jóváhagyja a 

Dél-Dunántúli Regionális Innovációs Ügynökség Nonprofit Kft-vel (székhelye: 7621 
Pécs, Király u. 23-25., képviseli: Kocsis Tamás ügyvezető igazgató) kötendő - a 
mellékletben szereplő - együttműködési megállapodást, amely a regionális energia-
racionalizációs projektgenerálási folyamatban európai uniós projektek 
előkészítésére és ennek révén energiahatékonysági és megújuló energetikai 
fejlesztések előmozdítására vonatkozik. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az együttműködési 
megállapodás aláírására. 

 
Határidő:  értelem szerint 
Felelős  :  Ormai István polgármester 
 
 
15.) Előterjesztés Turisztikai Desztinációs Menedzsment szervezet kialakítására 

Nagyatádon 
 Előadó: Kárpáti László alpolgármester 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Turisztikai Desztinációs Menedzsment 
szervezet kialakítására Nagyatádon - című napirend határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
64/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi TDM szervezet 

egyesületi formában történő létrehozását elfogadja, továbbá alapító tagként részt 
vesz a helyi TDM - Nagyatád Turisztikai Egyesület - alapításának előkészítésében. 

 
2.) A Képviselő-testület biztosítja a helyi TDM szervezet számára a pályázati 

előírásoknak megfelelő mértékű hozzájárulást - TDM szervezet éves 
költségvetésének arányában minimum 40 %, azaz 10 millió Ft éves költségvetés 
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esetében 4 millió Ft - úgy, hogy a helyi TDM szervezet átvállalja a Tourinform Iroda 
működtetését.  

 
3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a határozati 

javaslatban elfogadott ponthoz kapcsolódó előkészítő feladatokban részt vegyen és a 
szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Határidő:  2011. április 1. 
Felelős:    Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a központi orvosi ügyeleti szolgálat ellátására vonatkozó közreműködői 

szerződés megszüntetésére, illetve megkötésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a központi orvosi ügyeleti szolgálat ellátására 
vonatkozó közreműködői szerződés megszüntetésére, illetve megkötésére vonatkozó napirend 
határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
65/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Broncho Háziorvosi, 

Tüdőgyógyászati és Szolgáltató Betéti Társasággal megkötött közreműködői 
szerződés közös megegyezéssel történő megszüntetését Dr. Jilling Ildikó Mária 
ügyvezető kezdeményezésére 2011. április 1. napjával jóváhagyja azzal, hogy a 
szerződésben kikötött hat hónapos felmondási időtől és ezen idő alatti ellátási 
kötelezettség teljesítésétől eltekint. 

 
1.1. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közreműködői szerződés 

megszüntetésére vonatkozó megállapodás aláírására. 
 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Tallián A. u. 2/A szám alatt működő központi 

háziorvosi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására a melléklet szerint 
közreműködői szerződést köt a Broncho Plus Kft-vel (képviseli: Dr. Jilling Ildikó 
Mária ügyvezető). 
 
2.1. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a közreműködői szerződés 

aláírására. 
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy a Somogy Megyei 

Kormányhivatal Népegészségügyi Szakigazgatási Szerv Nagyatádi, Barcsi, Csurgói 
Kistérségi Népegészségügyi Intézetnél a központi háziorvosi ügyeleti szolgálat 
működési engedélyének módosítását kezdeményezze. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy a Somogy Megyei 

Kormányhivatal Egészségbiztosítási Pénztári Szakigazgatási Szervnél a központi 
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háziorvosi ügyeleti szolgálat finanszírozási szerződésének módosítására tegye meg a 
szükséges intézkedéseket. 

 
Határidő: 2011. április 1. 
Felelős: Ormai István 
 
 
17.) Előterjesztés a NagyatádMed Kft.-be Nagyatád Város Önkormányzata részéről 

felügyelő bizottsági tag delegálására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra a NagyatádMed Kft.-be Nagyatád Város 
Önkormányzata részéről felügyelő bizottsági tag delegálására vonatkozó napirend határozati 
javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
66/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a NagyatádMed Egészségügyi 
Szolgáltató Nonprofit Kft. felügyelő bizottságába 2014. december 31-i határideig szóló 
megbízással az önkormányzatot képviselő tagként – beszámolási joggal és 
kötelezettséggel – dr. Ludas László alpolgármestert delegálja.  
 
 
18.) Előterjesztés a Nagyatádi bölcsőde rekonstrukciója idejére szükségessé váló 

elhelyezésekről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Kéri a polgármester urat, hogy tájékoztassa  a lakosságot arra vonatkozóan, hogy miért kell 
két intézménynek költöznie az átalakítás miatt. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Rozsnyói utcai óvoda óvodának megfelelően van kialakítva, és oda befér még két óvodai 
csoport az Alkotmány utcai óvodából, viszont  bölcsőde elhelyezésére nem alkalmas. Nem 
lehetnek együtt a bölcsődei és az óvodai csoportok. Ezért kell, hogy az Alkotmány utcai 
óvoda átköltözzön a Rozsnyói utcai óvodába erre az időre. 
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Az Alkotmány utcai óvodában a bölcsőde kerül elhelyezésre, ott kisebb csoportok működnek, 
számukra elegendő az ottani helyigény. 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Vastagon bekeretezte az „ideiglenes” szót. Nem jelent problémát egy-két hetes csúszás, de 
kéri, a leírtakhoz való ragaszkodást. 
 
Ormai István polgármester:  
Most dönt a testület arról, amit Czimbalek képviselő úr mondott. Ez így van, így is volt és így 
is lesz. 
 
Ormai István polgármester szavazásra a Nagyatádi bölcsőde rekonstrukciója idejére 
szükségessé váló elhelyezésekre vonatkozó napirend határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
67/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város 

Önkormányzata tulajdonában, a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati 
Társulás fenntartásában álló bölcsődei épület rekonstrukciójának 
megvalósíthatósága érdekében, annak időtartamára a bölcsődei csoportoknak az 
Alkotmány utcai Napsugár Óvodába biztosít elhelyezést, amellyel egyidőben az 
Alkotmány utcai óvodások a Rozsnyói utcai Nyitnikék Óvodába kerülnek 
áthelyezésre.  
 

2.  A Képviselő-testület fenti épületet a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati 
Társulás részére térítésmentesen biztosítja, a bölcsőde ott tartozkódásának 
időtartama alatt felmerülő rezsiköltségek megfizetése mellett.  
 

3.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy az elhelyezésre 
vonatkozóan a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással kössön 
használatba adási szerződést, és felhatalmazza annak aláírására. 
 

Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
19.) Előterjesztés a Nagyatád, Tölgyfa utcában lévő, nagyatádi 3251 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra a Nagyatád, Tölgyfa utcában lévő, nagyatádi 3251 
helyrajzi számú beépítetlen ingatlanra vonatkozó beépítési kötelezettség meghosszabbításáról 
szóló napirend határozati javaslatát.  
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
68/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy 

Nagyatád Város Önkormányzatától vásárolt Nagyatád, Tölgyfa utcában lévő, 
nagyatádi 3251 helyrajzi számú, összesen 1260 m2 nagyságú beépítetlen területre dr. 
Pális Adél Nagyatád, Csalogány sor 12. szám alatti lakos, mint vevő, valamint Pális 
Ferenc és Pális Ferencné mindketten Kaposvár, Fekete István utca 15. szám alatti 
lakosok, mint 770/1260-ad részre holtig tartó haszonélvezet-jog vevők – az 
előterjesztéshez csatolt kérelmük alapján –– a 2004. október 12., illetve 2005. április 
14. napján kelt adásvételi szerződésekben, 2006. január 17. napján létrejött 
megállapodásban, és a 2008. április 16. napján kelt adásvételi szerződés 
módosításban meghatározott beépítési kötelezettségüknek 2011. április 14. napjáig 
nem tudnak eleget tenni. 
 

 
2.  A Képviselő-testület dr. Pális Adél, Pális Ferenc és Pális Ferencné által benyújtott 

kérelem alapján – tekintettel arra, hogy az ingatlanra valamennyi közművet 
bevezetették és jogerős építési engedéllyel rendelkeznek – az 1. pontban megjelölt 
építési telekre vonatkozó: 

- az adásvételi szerződéseken alapuló megállapodásban és adásvételi szerződés 
módosításban – a beépítési kötelezettség teljesítése érdekében – meghatározott 
visszavásárlási jogát jelenleg nem kívánja érvényesíteni,  

- beépítési kötelezettséget meghosszabbítja, 
- a beépítési kötelezettség, és az elidegenítési tilalom időpontját a 2004. október 

12., és 2005. április 14. napján kelt adásvételi szerződésekben, a 2006. január 
17. napján megkötött megállapodásban, valamint a 2008. április 16. napján kelt 
adásvételi szerződés módosításban foglalt feltételekkel 2014. április 14. 
napjában határozza meg azzal, hogy a beépítési kötelezettség nem teljesítése 
esetén Nagyatád Város Önkormányzata az ingatlant visszavásárolja a fenti 
szerződésekben meghatározott módon. 

 
3.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét módosított szerződés 

aláírására. 
 

Határidő: 2011. április 14. 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
 
20/A.) Beszámoló a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Dr. Novák János elnök 

 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Röviden ismerteti a beszámoló tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság átruházott 
hatáskörben hozott döntéseiről szóló napirend határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
69/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2011. március 30-i ülésén átruházott hatáskörben: 

- Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén lévő összesen 16,1 
m2 alapterületű, 2. számú helyiségre Koncz Krisztina egyéni vállalkozóval kötött 
bérleti szerződés meghosszabbításáról, 

- Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám alatti épület földszintjén lévő összesen 15,1 
m2 alapterületű, 5. számú helyiségre Tamás István egyéni vállalkozóval kötött 
bérleti szerződés meghosszabbításáról  

hozott döntéseit jóváhagyja.  
 
 
20/B.) Beszámoló az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott hatáskörben hozott 

döntéseiről 
 Előadó: Melles Zoltán elnök 

 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság átruházott 
hatáskörben hozott döntéseiről szóló napirend határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
70/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az Oktatási, Kulturális 

és Sport bizottság 2011. március 22-i ülésén hozott 14/2011. (III. 22.) számú, az 
Ady  Endre Gimnázium és Szakközépiskolában 2011. március 28-29-én 
megrendezésre  kerülő „Ady-napok” programsorozat 20.000.- Ft-tal való 
támogatásáról szóló  határozatát jóváhagyja. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete a Nagyatádi 

Művelődési  Központ tevékenységéről szóló beszámolót és a beszámoló 
mellékletét képező 2011.  évi programtervezetet az Oktatási, Kulturális és 
Sport bizottság 2011. március 29-i ülésén hozott 17/2011. (III. 29.) számú 
határozatában foglaltak szerint jóváhagyja. 

 
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az Ady Endre 

Gimnázium és  Szakközépiskola Szervezeti és Működési Szabályzatában és 
a Pedagógiai  Programjában végrehajtott módosításokat az Oktatási, Kulturális 
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és Sport Bizottság  2011. március 29-i  ülésén hozott 18/2011. (III. 29.) számú 
határozatában foglaltak szerint jóváhagyja. 

 
 
21/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -10 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
71/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

 
21/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -10 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
72/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
22.) Interpellációk, kérdések 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az Ámor utcai játszótéren leszakadt a kosárpalánk, kéri a visszaállítását.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A kollégák elhozzák a kosárpalánkot a képviselő úrtól és visszaállítják. 
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Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A Zrínyi utca 51, 47, 43, 21 és 13-as házszám előtt nagyon közel vannak a fák a járdához, ill. 
a háztetőkhöz.  
Mi a helyzet a városba tervezett illemhellyel kapcsolatban?  
A testület korábban elrendelte a közkutak megszüntetését, de felmerült egy olyan kérés, hogy 
ne mindegyik kerüljön megszüntetésre, mert előszeretettel használnának párat.  
A Korányi utcai társasház hulladékszállítása nincs optimalizálva. A társasház a Civil Klubban 
tartózkodó szervezetek magatartásával sincs megelégedve, zajongnak, hangoskodnak, 
otthagyják a szemetet. 
 
Ormai István polgármester:  
A nyilvános WC-t tavasszal megépítik, a Sportcsarnok és az Aradi utca közötti sétányon.  
A képviselő-testület döntött a közkutak lezárásáról, az intézkedés megtörtént.  
A Civil Klub vonatkozásában felkéri Dr. Druzsin Mónika irodavezetőt, hogy tegyen jelzést az 
intézményvezető felé, járjon el az ügyben, szüntesse meg a problémát. Szeptembertől 
várhatóan megszűnik a döntő igénybevétel, azért vannak most olyan sokan, mert a 
Művelődési Ház zárva van.  
Egy önkormányzati létesítmény használata nem zavarhatja a lakók nyugalmát.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A két ülés közti tájékoztatóban tájékoztatta a testületet arról, hogy folyamatban van a 
hulladékszállítással kapcsolatos szabályok felülvizsgálata, átgondolása. A decemberi rendelet-
módosítás kapcsán a képviselő-testület meg is határozta azt feladatul, hogy a lakossági 
bejelentések nyomán a kialakult helyzet kerüljön tisztázásra és a rendeletet ennek megfelelően 
módosítsák, ill. a rendelet-tervezetet készítsék el.  
A Kormányhivatal időközben újabb lakossági bejelentés alapján kifogásolta ezeket a 
szabályokat, amelyek érintik egyrészt a hulladékszállítás díját is, valamint a hulladékszállítási 
szerződés egyes elemeit is, ezért egyeztetést folytattak a szolgáltatóval – a velük való 
megegyezés szükséges ahhoz, hogy a rendeletmódosításra kerüljön – aki határidőt kért arra, 
hogy végiggondolhassák, végigszámolják azt, hogy a díjakat hogyan lehet módosítani. A 
határidő meghosszabbítását kérték a Kormányhivataltól, aki eredetileg április 30-ig szóló 
határidőt szabott.. Amennyiben a Kormányhivatal nem ad határidő-módosítást, akkor az 
áprilisi testületi ülésre el kell készíteni a rendelet-módosítást. Hosszabb idő volna szükséges, 
mert a szolgáltatóval mindenképpen egyeztetni kell. Az észrevétel globálisan érinti az egész 
hulladékszállítás rendszerét és a díját is. Mint köztudott a hulladékszállítási szerződés utolsó 
événél tartanak, a rendszer 10 éve működik. A pályázat kiírásánál már végig lehetne gondolni 
más szabályokat, feltételeket, módszereket. Ebben az utolsó évben jól meg kell gondolni, 
hogy mik azok a változtatások, amelyeket meg lehet tenni. Amennyiben a közös képviselők 
ilyen igénnyel állnak elő, akkor ezekre fogadóképesnek kell lenni, meg kell vizsgálni, hogy 
hogyan lehet orvosolni a problémákat. Nem tud arról, hogy a Korányi utcából fordultak volna 
az önkormányzathoz ilyen jellegű problémával.  
Szeretnék mindenki számára megnyugtatóan megoldani ezt a problémát.  
 
Ormai István polgármester:  
A hulladékszállítás egy kötelező közszolgáltatás. Ez azt jelenti, hogy minden 
ingatlantulajdonosnak, bérlőnek kötelezően igénybe kell venni. Ennek az a célja, hogy a 
hulladék biztosan el legyen szállítva, ne kerülhessen máshova. Nem lehet mérlegelni, hogy 
köt valaki szerződést, vagy sem.  
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A szabályozásnak létezik egy olyan része, ami egy minimumszintet ír elő. Mostanra jelentős 
összegre nőtt a hulladékszállítás díja, ez már számottevő nagyságrend a családok 
gazdálkodásában. Ez az oka annak, hogy ez a probléma ilyen élesen megjelent. A szelektív 
gyűjtés érzékelhetően csökkentette a kidobott maradék – szemét – mennyiségét. Ezek az 
együttes hatások okozták, hogy felmerültek nagyon megalapozott felvetések, javaslatok, 
kérdések. Azzal azonban szembe kell nézni, hogy valamilyen szabályozásnak kell lennie. 
Nem lehet teljesen szabályozatlanul hagyni a dolgot. A hulladékkezelésnek – már nem csak 
gyűjtésről van szó, hanem az elszállításról, feldolgozásról, lerakásról… stb – van egy 
költsége. Jelen pillanatban ez a rendszer a hulladékszállító edények űrmértéke alapján 
fejeződik ki és jelenik meg. Az a kérdés, hogy hogyan lehet ebből elmozdulni. Nyilván, ha 
jelentősen csökken az elszállított hulladék térfogata, akkor az visszahat a díjra. A 
megalapozott és jogos felvetésnek a megoldása nem egy egyszerű döntésen múlik, egy 
nagyon komoly és megfontolt eljárást igényel. Nagyon sokat lehet rontani a helyzeten, 
Nagyatádon kifejezetten jól működik a hulladékszállítás, a hulladékgazdálkodás. Addig, amíg 
nem emelkedett meg az ár – az ismert okok miatt, amely szerint a saját lerakót nem tudja 
használni a város, valamint egyébként is jelentősen megemelkedtek a szolgáltatási díjak – ez 
nem volt probléma. A rendszer működőképes, de ezen elemen változtatni kell, de nagyon meg 
kell fontolni, mert nagyon sok összefüggése van. Jelentkezik egy probléma a társasházaknál, 
jelentkezik a vállalkozói szférában, egy egészen más probléma a családi házas övezetben… ez 
egy összetett feladat. Dolgozni fognak azon, hogy valamilyen megoldást találjanak, amely 
alkalmazkodik a mostani helyzethez és figyelembe veszi az említett felvetéseket is.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A kollégák egyeztetni fognak képviselő úrral és a Városgondnokság vezetőjével egy 
időpontot, be kell járni és pontosan meg kell vizsgálni a területet. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az Aradi utca egyik közös képviselője jelezte, hogy ott is gond van a hulladékszállítással.  
Az Aradi u. 9/B előtti világítás nem működik megfelelően. 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A Jókai utcai garázssor mögött lévő zárt kertekhez nincs kihelyezve hulladéktároló, a 
tulajdonosok nehezményezik azt, hogy szétszórják a hulladékot.  
A Bodvicai zárt kerteknél szintén hiányzik a hulladéktároló, ami ott is gondot okoz.  
Bodvicán a templom mögötti önkormányzati területen lévő vízelvezető árok közepén áll egy 
nagy terjedelmű kőrisfa. Meg kellene vizsgálni a kivágásának lehetőségét, akkor talán nem 
okozna újra problémát esőzések idején.  
 
Ormai István polgármester:  
Máris van egy összefüggés, vajon ki viszi ki a szemetet a kiskertek, ill. a bodvicai zártkertek 
mögé? Ennek a szemétnek a hulladékszállító edényben lenne a helye. Valószínű, hogy ezt a 
szemetet nem máshonnét hozzák ide. A hulladékszállítás racionalizálása nagyon sok elemből 
álló, bonyolult dolog, megfontoltan kell vele foglalkozni.  
A képviselő úr által elmondottakból azt értette, hogy milyen jó volna, ha lenne ott egy 
konténer. De ki fizeti azt ki? Szervezzék meg. Fizetik-e? Nincs akadálya annak, hogy oda 
kihelyezzenek egy konténert, megrendelik, kiviszik és szállítják a szemetet megrendelés 
alapján. Az önkormányzat nem kell ehhez, ezt bármikor bárki, bárkik megtehetik.  
A szemetet össze kell szedetni, amennyiben olyan helyen van, a templom mögötti fát meg kell 
nézni. A Városgondnokság járja körül ezeket a részeket, szedjék össze a szemetet. A fél éves 
mérlegnél be tudja majd mutatni, hogy mibe kerülnek a fakivágások. Amivel nincs mit tenni, 
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azt ki kell vágni, de hihetetlenül sok pénzbe kerül a munka elvégeztetése vállalkozóval, az 
önkormányzatnak nincs erre sem apparátusa, sem eszköze.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az ott lakók társadalmi munkában elvégeznék ezt, amennyiben erre engedélyt kapnak.  
 
Ormai István polgármester:  
Így mindjárt másképp hangzik. Meg kell vizsgálni az állapotát, a szükséges papírokat el kell 
készíteni.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A város külterületén az utak mellett rengeteg a szemét, főleg a berzencei út mellett az erdő 
szélén közvetlenül a benzinkút után. Be lehetne azonosítani a szemetelőt, ugyanis a 
hulladékban konkrét nevek, csekkek vannak, egyszer kell megfogni őket és példás büntetéssel 
élni.  
Közös összefogással, iskolák bevonásával meg lehetne tisztítani a város környezetét.  
 
Ormai István polgármester:  
Köszöni a javaslatokat. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A városba bevezető szakaszok állami kezelésben vannak. A Közútkezelő Kht. feladata a 
kaszálás, a tisztántartás. Nagyon nehezen lehet élesen elválasztani, hogy hol kezdődik az 
állami- és a magánterületrész. A jelzés beérkezése után a kollégák kimentek a helyszínre és 
megállapították, hogy a legtöbb helyen magántulajdonban lévő területekről van szó, amelyre 
vonatkozóan az önkormányzat hatáskörrel nem tud rendelkezni, ill. amennyiben eljár, a 
terület tulajdonosát kell kötelezni arra, hogy a szemetet szállítsa el.  
A társadalmi munkákkal egyet ért, bár az erre vonatkozó szabályok megszigorodtak, 
munkavédelmi előírások vannak, főleg gyermekek esetén. Kéri, hogy pontos, precíz 
egyeztetést követően álljanak neki az ilyen jellegű tevékenységnek. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Valóban több helyen, sok vállalkozás esetén problémát jelent, életszerűtlen a hulladékszállítás 
kérdése.  
Civil szervezetek bevonásával társadalmi munkában elvégeznék a szemétszedést, a hulladékot 
pedig a szolgáltató térítésmentesen átvenné. Kéri a jelentkezőket, hogy amíg teljesen be nem 
fedi a zöldülő aljnövényzet a sok szemetet, addig végezzék el ezt a munkát a város 
környezetének érdekében.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem tudja elképzelni, hogy egy építménnyel rendelkező ingatlanhoz ne tartozna valamilyen 
szemétszállítási díj. A lélekszám szerint bizonyos hullaék termelődését feltételezi a törvény. 
Ehhez mindenképpen igazítani kell a rendeletet. A Kormányhivatal az egyenlőségre hívta fel 
a figyelmet, nem kerülhet hátrányba az egyéni lakos a vállalkozóval szemben. Javasolja, hogy 
ahol építmények vannak, kötelezően be kellene vezetni a hulladékszállítási díjat.  
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Egyebek: 
 
Ormai István polgármester:  
Az önkormányzat 2011. május 31-ig kell és fogja leadni a teljes dokumentációt, amelyet a 9 
település szennyvízcsatornázása és a nagyatádi tisztító rekonstrukciója vonatkozásában az 
előkészítő szakaszban kellett elkészíteni. Az első fordulós feladatoknak eleget tettek, a vízjogi 
létesítési engedélyes terv a tisztítóra már meg is van, a csatornahálózatra április közepére-
végére meglesz. A megvalósíthatósági tanulmány, a teljes közbeszerzési dokumentáció 
készen lesz. A III. negyedévben várható az irányító hatóság részéről a támogatási szerződés 
aláírása a kivitelezésre, ezt követően lehet majd a közbeszerzéseket lebonyolítani, 2012-ben 
pedig megkezdődhetnek a kivitelezési munkát. A 75 %-os csatlakozási arányt elérték a 
települések összességében.  
A közfoglalkoztatás vonatkozásában sikerült elnyerni április 31-től december 31-ig 30 fő 8 
órás foglalkoztatását, akik különböző szintű feladatok ellátásában tudnak majd segítséget 
nyújtani. 
A Laktanya munkaterülete átadásra került az E.On részére, április végére kiépül az 
elektromos hálózat, a telephelyek elektromos ellátása biztosítva lesz olyan teljesítménnyel, 
amely ipari tevékenységhez szükséges.  
A Bárdos Lajos Általános Iskola  átadását ünnepélyes keretek között április 20-án 15 órára 
tervezik a Város napi ünnepséggel együtt. A díszvendég Kövér László, a Magyar 
Országgyűlés elnöke lesz, valamint részt vesz az ünnepségen Gelencsér Attila a Megyei 
Közgyűlés elnöke.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Örül annak, hogy a március 15-i ünnepségen egyre többen vesznek részt, egyre többen érzik 
magukénak ezt az ünnepséget. Az általános iskolákban sajnos azonban elmaradt a 
rendezvény, amelyet mindkét helyen meg kellene tartani.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az általa kiküldött igényfelmérő lapra nagyon sokan válaszoltak, több mint 80 visszajelzést 
kaptak, amelyeket továbbították az illetékes hatóságokhoz. A jelzések nagy többsége 
fakivágásokkal, esővíz elvezető árkok tisztításával, ill. járda-felújítási igénnyel kapcsolatosak 
voltak.  
Kért egy bejárást a rendőrség, a Közútkezelő Kht. és Svégel Gábor irodavezetőtől Mező utca 
vonatkozásában. A lakók – forgalommal szembeni behajtási – kérelmét a rendőrség 
elutasította azzal az indokkal, hogy az úttest szélessége nem megfelelő a kerékpáros 
behajtásra, és az út mellett parkoló autók kikerülése balesetveszélyes.  
Hókamalomban is tartottak egy bejárást, ahol az áthaladó autók túl nagy sebességgel haladnak 
át, ezzel veszélyeztetik az ott lakók épségét. A rendőrség ígérete szerint egy 60 km/órás 
sebességkorlátozó táblát fog kihelyezni, valamint döntést hoztak arról is, hogy a buszmegállót 
áthelyezik máshová.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A Somogyi utcában lakókat tájékoztatja, hogy egyeztetést folytatott a Városgondnokság 
vezetőjével, az elöregedett tuják kivágása több szakaszban fog megvalósulni, a lakókat 
közvetlenül is fel fogja keresni, hiszen az ő ötleteiket is szeretné megszűrni. 
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23/A.) Előterjesztés a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/66 helyrajzi számú 
beépített telephely vevőjének kijelöléséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Bizottsági elnökként előírás szerint részt vett a versenytárgyaláson, a vásárló képviselője 
ismertette a komoly elképzeléseit, várhatóan több munkahelyet is fog teremteni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/66 
helyrajzi számú beépített telephely vevőjének kijelöléséről szóló napirend határozati 
javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 10 
igen - szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
73/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez 

mellékelt jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a volt laktanya területén lévő, 
kialakítás alatt, nagyatádi 0220/66 helyrajzi számú, összesen 3.964 m2 nagyságú, az 
önkormányzat tulajdonában álló beépített telephely tulajdonjogának elnyerésére 
kiírt pályázati felhívásra egy írásbeli ajánlat érkezett. 

 
 A pályázó: 

Neve:  PRIMSZ Ingatlanberuházó Kft. 
Rövidített neve: PRIMSZ Kft. 
Képviselője: Peter Henri Antoine Martin vezető tisztségviselő 
Cégjegyzékszáma: 01-09-881933 
Adószáma: 13960258-3-43 

 Székhelye:  1093 Budapest, Lónyay utca 47. 4. em. 21. 
                  

2. A Képviselő-testület által a 40/2011. (III. 10.) számú határozatával jóváhagyott 
pályázati felhívás és versenytárgyalási jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a 
benyújtott pályázat érvényes. 
 

3. A Képviselő-testület a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/66 helyrajzi 
számú, összesen 3.964 m2 nagyságú beépített telephelyet, a 40/2011. (III. 10.) számú 
határozatban, a határozattal jóváhagyott pályázati felhívásban, valamint a pályázati 
felhívás alapján benyújtott pályázatban foglalt feltételekkel: 

- összesen 2.465.000.-Ft, azaz Kettőmillió-négyszázhatvanötezer forint – mely 
összeg ÁFA mentes – alap vételáron, 

- a teljes vételárnak a végleges adásvételi szerződés aláírásával egyidőben, 
egyösszegben történő megfizetése mellett,  
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- 1/1 tulajdoni arányban, 
PRIMSZ Ingatlanberuházó Kft. (székhelye: 1093 Budapest, Lónyai utca 47. 4. em. 
21., cégjegyzékszám: 01-09-881933, képviselője: Peter Henri Antoine Martin vezető 
tisztségviselő) tulajdonába adja. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az adásvételi szerződések 

aláírására.  
 
Határidő:  nyilatkozat kérés megküldése az elővásárlási jogra vonatkozóan 2011. 

április 4. 
Felelős:    Ormai István polgármester 
 
 
23/B.) Előterjesztés a Kórház-rendelőintézet gép-műszer beszerzésére céltámogatás iránti 

pályázat benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az önerő költsége kit terhel?  
 
Ormai István polgármester:  
Amennyiben a képviselő-testület  úgy dönt, hogy az önkormányzat adja be az erre vonatkozó 
pályázatot, akkor az holnap beadásra kerül, a holnapi nap a határidő. A határozatban szerepel, 
hogy az önkormányzat biztosítja az önrészt. Ez elég lesz a céltámogatáshoz. 
Minden pályázatnál más papírt kérnek, jelen esetben elég a határozat, mert eleve egy 
formanyomtatvány kitöltését kérik.  
Amennyiben elnyeri  az önkormányzat a támogatást, azt mindenképpen be kell rakni a 
költségvetésbe, ahol meg fog jelenni kiadásban a 8.528 e Ft és a bevételben az elnyert 
támogatás összege. Ekkor válik realizálhatóvá a beszerzés, eddigre kell azt eldönteni, hogy 
kéri-e ezt a pénzt az önkormányzat. Ha igen, akkor ezt nagyon könnyen meg lehet tenni, 
leszámlázásra kerül az összeg, elutalja a működtető, vagy a vagyonkezelő. A költségvetésben 
meg fog jelenni a bevételek között egy olyan sor, hogy pénzeszköz átadás vállalkozástól, ott 
megjelenik majd ez a 2.132 e Ft. Ha úgy döntenek, hogy ők ezt nem vállalják, akkor ez marad 
saját terv.  
Az önkormányzat a pályázó, aki elnyeri a támogatást, aki be fogja szerezni a gépet és úgy, 
ahogy az összes eszközt átadta vagyonkezelésbe, külön papíron átadja vagyonkezelésbe ezt az 
eszközt is ilyen értéken. 
Így működik a rendszer.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az Intenzív Osztály pillanatnyilag 4 ággyal működik, általában mind a 4 ágyon lélegeztetett 
betegek vannak. A jelenlegi lélegeztető gépek nem újak már, elég rossz állapotban vannak.  
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Nagyon fontosnak tartja ezt a beszerzést, kéri a képviselő-testületet, hogy támogassa a 
pályázatot. 
 
Ormai István polgármester szavazásra a Kórház-rendelőintézet gép-műszer beszerzésére 
céltámogatás iránti pályázat benyújtásáról szóló napirend határozati javaslatát.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 9 igen és 1 
tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
 
74/2011. (III. 31.) számú határozat: 
 
1./ A képviselő-testület hozzájárul, hogy Nagyatád Város Önkormányzata a helyi 
önkormányzatok céltámogatására igénybejelentést nyújtson be egészségügyi gép-műszer 
beszerzésre céllal. A támogatási összegből 1 db lélegeztetőgép beszerzése valósul meg. 
A beruházás költségei: 

ezer Ft-ban 
Megnevezés Nettó ÁFA Bruttó 
I. Egészségügyi gép-műszerek rövid, tételes felsorolása 
Lélegeztetőgép 6.800 1.700 8.500 
I. Egészségügyi gép-műszerek 
összesen: 

6.800 1.700 8.500 

II. Fel nem osztható költségek tételes felsorolása 
1. Lebonyolítási díj és 
műszaki ellenőr 
igénybevételének díja 

0 0 0 

2. Tervezési díj 0 0 0 
3. Támogatási kezelési költség 22 6 28 
4. Egyéb – az alapfunkcióhoz 
közvetlenül nem kapcsolódó 
költségek 

0 0 0 

II. . Fel nem osztható 
költségek összesen 

22 6 28 

III. Összesen: 6.822 1.706 8.528 
 
2./ A képviselő-testület hozzájárul, hogy az igénybejelentés pozitív elbírálása esetén az 
önrészt (teljes beszerzés értékének 25%-a) az önkormányzat 2011. évi költségvetésében 
bruttó 2.132.000.- Ft értékben biztosítsa. 
A képviselő-testület a céltámogatással megvalósuló beruházásáról az alábbiak szerint 
dönt: 
 
I. A beruházás pénzügyi forrásai 
I.1. A beruházás összköltsége 

8.528 
ezer 

forint 
I.2. A képviselő-testület saját forrásként az éves 
költségvetési rendeleteiben a beruházási adatlap 
szerinti ütemezésben biztosított összeg: 2.132 

ezer 
forint 

I.3. A saját forrás összegéből:   
Saját bevétel 

2.132 
ezer 

forint 
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Hitel 
0 

ezer 
forint 

Egyéb állami támogatások 
0 

ezer 
forint 

- ebből: önkormányzatok fejlesztési feladataira 
szolgáló előirányzat 0 

ezer 
forint 

Egyéb nemzetközi forrásokból származó 
támogatások (EU) 0 

ezer 
forint 

I.4. A képviselő-testület a beruházáshoz vállalt saját bevételeit az alábbiak szerint biztosítja: 
Lekötött betét: 

0 
ezer 

forint 
Tárgyi eszközök, immateriális javak értékesítése: 

0 
ezer 

forint 
Privatizációból származó bevétel: 

2.132 
ezer 

forint 
Önkormányzati vagyon bérbeadásából, 
üzemeltetéséből, koncesszióból származó bevétel: 0 

ezer 
forint 

Felhalmozási célú pénzeszköz-átvétel 
(önkormányzati körön belül) 0 

ezer 
forint 

Részvények, kárpótlási jegyek, államkötvények, 
egyéb értékpapírok értékesítése: 0 

ezer 
forint 

Osztalék- és hozambevétel: 
0 

ezer 
forint 

Egyéb (rövid megnevezéssel): 
0 

ezer 
forint 

Összesen (I.4.):  
2.132 

ezer 
forint 

I.5. A képviselő-testület/közgyűlés az önkormányzat korrigált saját folyó bevételét a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. Törvény (a továbbiakban: Ötv.) 88. §-a szerint a 
beruházási adatlap szerinti ütemezésben az alábbiak szerint igazolja (Cct.10.§ (3) bek. b) 
pont). Ezen adatlappal egyidejűleg nyilatkozik, hogy az önkormányzat hitelkérelme 
legalább a hitelfelvétel évére és az azt követő két évre vonatkozóan megfelel az Ötv. 88.§-
ában foglaltaknak. (Az önkormányzatnak az I.5. pontot kizárólag abban az esetben kell 

kitöltenie, amennyiben az igénybejelentésben megjelölt beruházásához hitelt kíván felvenni!) 
 
Önkormányzat neve Összesen I. ütemév II. 

ütemév 
III.ütemév 

I.5.1. Saját folyó bevétel     
Helyi adók     
Illetékbevételek     
Bírságok     
Kamatbevételek     
Egyéb sajátos bevételek     
I.5.2. Rövid lejáratú 
kötelezettségek (az 1990. évi 
LXV törvény   
88.§ (3) bekezdésének c) pontja 
szerint 

    

Tőke- és kamattörlesztés     
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Lízingdíj     
I.5.3. Korrigált saját folyó 
bevétel ((I.5.1 – I.5.2)x0,7) 

    

I.5.4. Az önkormányzat által 
adott év(ek)ben még vállalható 
fizetési kötelezettségek (az 
önkormányzat részére 
legfeljebb ezen összeg erejéig 
bocsátható ki hitelígérvény) 

    

 
II. Kötelező feladat ellátását szolgáló vagyon elidegenítése 
Az önkormányzat az igénybejelentést megelőző tíz évben az igénybejelentésben megjelölt 
ugyanazon kötelező feladat ellátását szolgáló vagyonát nem idegenítette el / elidegenítette 
(a megfelelő szöveg aláhúzandó). Amennyiben az önkormányzat az igénybejelentést 
megelőző tíz évben e vagyonát elidegenítette, úgy nyilatkozik, hogy az elidegenítést 
műszaki vagy szakmai okok tették szükségessé. Az elidegenítésből befolyt vételárat vagy 
annak megfelelő összeget az önkormányzat saját forrásként a fenti beruházásra biztosítja 
(Cct.19.§ (2) bek.). 
 
3./ A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az igénybejelentés benyújtásával 
kapcsolatos dokumentumok aláírásával. 
 
Határidő: 2011. április 01. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1810 órakor 
bezárja. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 

Boros Bálint 
képviselő 

Czimbalek József 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


